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Múdrosti starých 
mám

Možno nevedia pridávať posty 
na sociálnych sieťach. Netu‑

šia, čo je to storka či reelsko. Do‑
stať sa do online internet bankin‑
gu je pre nich životnou výzvou. 
A prijať hovor cez messenger? To 
je záhadou! Telefónne čísla má‑
vajú poznačené nielen v  mobile, 
ale aj na papieriku. Dopĺňa ho aj 
návod, ako si ich môžu v  smart‑
phone vytočiť. Nerozumejú tomu, 
že zaplatiť sa dá aj mobilom. „A to 
kde tam máš tie peniaze?“ Pýta‑
jú sa. Vedia ale, že v  mesiacoch 
končiacich na er sa nesmie sedieť 
na zemi, lebo chytíme vlka. Ak nie 
aj celú svorku. Že čerešne nerad‑
no zapíjať vodou a  že nikdy nie 
je tak zle, aby nemohlo byť ešte 
horšie. Naši seniori. Napriek tomu, 
že vždy boli usilovní a  pracovití, 
dobre vedeli, že kvôli práci sa ne‑
treba pretrhnúť a  že v  živote sú 
dôležitejšie aj iné veci. Ráno, kým 
my sme vstali k  raňajkám, oni už 
mali obriadený celý statok. Aj na‑
priek tomu sa nikdy nezdalo, že by 
sa kvôli niečomu naháňali, alebo 
že by čosi nestíhali. Tajomstvom 
ich úspechu bolo skoré vstávanie. 
Vstávali z  postele, keď sa slneč‑
né lúče ešte len snažili predrať 
sa na oblohu. Dobre vedeli a ne‑
ustále nám pripomínali, že nena‑
hraditeľných sú už plné cintoríny. 
Nenabádali nás takto k  lenivosti. 
To nie. Len si uvedomovali, že nik 
nie je nenahraditeľný a  že sa nič 
podstatné nestane, ak chvíľu ne‑
budeme reagovať na každý nový 
e ‑mail či pracovnú požiadavku. 
Múdrosti našich starých rodičov 
sú absolútne jednoduché, pravdi‑
vé a v mnohom nápomocné. Síce 
neponúkajú vždy to najrýchlejšie 
a  aktívne vyriešenie problému, 
často ale jediné možné. Na škodu 
nás mladších je, že nie vždy vieme 
ich rady pochopiť a prijať. Nuž. Asi 
nie nadarmo sa hovorí, že k  nie‑
ktorým poznaniam môže človek 
dôjsť až vekom. Október je me‑
siacom úcty k starším. Starnutie je 
zákonitý jav, ktorému podliehajú 
všetky živé organizmy. Október 
by mal byť pre nás všetkých pripo‑
mienkou k ucteniu si starších ľudí 
v našom okolí. Možno aj len slova‑
mi vďaky za všetko, čo nás v živote 
naučili. Ďakujeme Vám, starkí naši. 
 
 Jana Pisarčíková
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Keď prišiel nápad od človeka, ktorý 
zvykne posúvať folklórne súbo‑
ry na festivaly, najprv si úprimne 

mysleli, že účasť v Brazílii nebude reál‑
na. „Jednak sa to konalo v septembri, 
kedy už treba nastúpiť do školy a pra-
cujúcim skončili dovolenky, ale hlavne 
letenky tam sú naozaj drahé,“ začína 
rozprávanie Pisarčík. Ako sa ale hovo‑
rí, kto nechce, hľadá dôvody, kto chce, 
snaží sa nájsť spôsoby. „Začali sme 
rozmýšľať nad tým, ako dať nejako do-
kopy financie. Podarilo sa. No stále to 
bolo iba naše rozhodnutie, že na festi-
val chceme ísť,“ dodáva.

Vo svetovej päťke

Nestačí totiž zaplatiť akési „štartov‑
né.“ Súbory sa naň musia kvalifikovať. 
„Nebol to festival, na ktorý sa dostane 
každý. Bol tam naozaj výrazný pred-
výber. Videli najprv naše staré videá 
na youtube a po ich vzhliadnutí pove-
dali, že tento súbor nie. Potom sme my 
poslali zostrih z nášho minuloročného 
výročia, čiže nové veci, ktoré Vagonár 
robí a  vtedy povedali, že áno. A  tak 
sme sa teda dostali medzi 5 vybraných 
folklórnych súborov z  celého sveta,“ 
spomína si.

Popradský Vagonár zažiaril 
v Brazílii

Každý večer mali na sebe iný kroj, predvádzali iný tanec 
na iný spev a reprezentovali iný kraj Slovenska. Popradský 

folklórny súbor (FS) Vagonár sa v septembri zúčastnil 
Majstrovstiev sveta organizácie FIDAF v meste Nova 

Prata v Brazílii. V konkurencii súborov sa nestratili. Práve 
naopak. Slovenský folklór si získal srdcia poroty. Ocenila 

ich choreografie a získali aj palmu víťazstva. O tom, čo ich 
na ceste sprevádzalo, nám porozprávali umelecký vedúci 

súboru Ľuboš Pisarčík a choreograf Martin Krigovský. 

"KEď NáS VyhláSIlI 
AKO VÍťAZOV, VŠETcI 

SME VySKOČIlI 
Z TRIbúNy. bOlI SME 

VEľMI úPRIMNE 
VŠETcI ŠťASTNÍ, 

DIEVČATá Aj 
PlAKAlI. "

Martin Krigovský,
choreograf  F.S. Vagonár
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Krušné chvíle

Letenky zakúpené, kroje pripravené, ľudia v očakáva‑
ní. Tak Ľuboš ako aj Martin, vyhodnotili cestu do Brazílie 
ako najhorší zážitok z celej výpravy. Zrušili im let, a tak 
sa mnohočlenný súbor musel rozdeliť a cestovať po sku‑
pinkách. „Rozdelili nás do piatich skupín. Každá cesto-
vala cez inú krajinu, inou leteckou spoločnosťou. Niekto 
išiel cez Rím, niekto cez Lisabon, iní išli cez Amsterdam. 
Niektorí dokonca nocovali v Amsterdame v hoteli. Moja 
skupina prišla o  dva dni neskôr ako ostatní,“ hovorí 
Pisarčík. „Naozaj najťažšie bolo oznámiť ľuďom, že sa 
musíme rozdeliť a každý pôjde do sveta úplne inak. Išlo 
o mladých ľudí, z ktorých mnohí nemali skúsenosti s ces-
tovaním, niektorí nemali ani 18 rokov,“ dodáva. Neostá‑
valo im nič iné, len situáciu zvládnuť a veriť, že sa všetci 
spoločne v  Brazílii opäť stretnú. „Bolo to veľmi ťažké, 
keďže aj ja som tam bol z pozície vedenia, no spoliehali 
sme sa na vedúcich v danej skupine,“ dopĺňa Martin Kri‑
govský. Aby toho nebolo málo, po príchode do Brazílie 
ešte prišlo prekvapenie. „Neprišli nám všetky kufre. Do-
kopy asi sedem kufrov nám nedošlo. Na niektoré sme 
čakali až tri dni, takže sme museli s krojmi improvizo-
vať. Ľudia to ale brali s dobrou náladou, a tak sa to dalo 
teda prekonať,“ dodáva Pisarčík.

bolívia, Paraguaj, chile a botsvana

V Brazílii strávili dokopy 17 dní. „Neboli sme výluč-
ne iba na tomto jednom festivale. Ten súťažný trval 
od 4. do 11. septembra. Tri dni predtým sme boli v meste 
Imigrante, kde sme už mali nejaké vystúpenia, interak-
ciu s  miestnymi ľuďmi, školu tanca - to bola nesúťaž-
ná časť,“ vysvetľuje Pisarčík. Potom sa súbor presunul 
do mesta Nova Prata už na súťažný festival. Okrem toho 
ale stále tancovali aj v  školách, na námestiach, zvládli 
oficiálne prijatia u primátorov a podobne. Na súťaži im 
konkurenciu robili súbory z  Bolívie, Paraguaja, Chile 

a  Botsvany. Z  Európy boli teda jediní. Pravidlá súťa‑
že boli jasne stanovené. „Predstavenie muselo mať 
od šesť do osem minút. Každé muselo byť iné. Nebolo 
podmienkou, že by sme museli mať živú hudbu, ale 
my takto cestujeme všade po svete, mali sme teda aj 
vlastnú kapelu. A  samozrejme tanec. Každý tanec bol 
iný nielen po vizuálnej či krojovej stránke, ale aj po cha-
rakterovej. Mali sme tam tance zo Zemplína, z Raslavíc, 
uviedli sme aj tance, ktoré má Vagonár vo svojom re-
pertoári a  prezentujú etnické menšiny žijúce na Spiši, 
a to boli tance rusínskej, maďarskej a židovskej kultúry. 
Vyberali sme podľa nás tie najlepšie tanečné čísla, kto-
ré sú aj krojovo odlíšené. A okrem mňa, autormi týchto 
choreografií bol aj Michal Dudáš a iní," vyratúva cho‑
reograf Krigovský. Porota bola trojčlenná, zložená z od‑
borníkov z celého sveta. „Jeden bol zo Španielska, ďalší 
z Turecka a tretí z Brazílie,“ hovorí Pisarčík. Súťaž pre‑
biehala vo veľkej hale, kde každý večer bolo takmer dve 
tisíc ľudí. Festival sa vysielal v národnej televízii v Brazí‑
lii a aj na internete. „Bol to veľký zážitok a videl som aj 
na našich členoch, že dokázali dať zo seba viac ako sto 
percent,“ dodáva umelecký vedúci.

Stávkovali aj sprievodcovia

Čo vystúpenie, to potlesk. Ľudia v Brazílii na poprad‑
ský súbor hľadeli doslova s otvorenými ústami. To, že by 
možno mohli byť na festivale favoritom, členovia cítili 
z  reakcie ľudí. „Boli sme pre nich v podstate exoti. Ale 
to by boli aj oni pre nás, keby tu prišli. Cítili sme, že sa 
im to veľmi páči, ale z ich potleskov nikto nevedel do-
predu povedať, ako to dopadne, keďže aj ostatné súbo-
ry boli na profesionálnej úrovni. Všetci sme dúfali, ale 
nikto nevedel, čo bude,“ opisuje Pisarčík. V hlavách sa 
im miešali myšlienky o tom, ako ich vystúpenia porot‑
covia berú. „Každá krajina má predsa ten svoj folklór. 
Keď som sa pozeral na vystúpenia ostatných, všetko 
bolo dosť podobné. Menili doslova iba kostýmy. Bolívia 
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mala napríklad strašne veľa masiek, Chile mali kostý-
my, ktoré zakrývali iba ich prednosti a bolo to dosť exo-
tické. Vo finále, keď ste vnímali kroky a hudbu, tak mi to 
prišlo všetko akési podobné. Niektorí išli na playback, 
my sme mali živú hudbu, každý tanec mal iný kroj, iný 
kostým. V  našom repertoári sme vybrali každé jedno 
číslo iné. Aj sprievodcovia tímov si dali medzi sebou 
stávku, kto to vyhrá. Chodili také fámy, že asi Slováci, 
lebo sú takí zaujímaví. Už malinké tušenie sme teda 
mali,“ zasmial sa Krigovský.

boli aj slzy šťastia

A potom to prišlo. Deň slávnostného vyhodnotenia. 
Najprv porota udelila čiastkové ceny. FS Vagonár do‑
stal aj cenu za choreografiu. „Vyhlasovali tretie miesto, 
druhé miesto – a stále sme to neboli my. Boli sme na-
pätí. Keď nás vyhlásili ako víťazov, všetci sme vyskočili 
z  tribúny, utekali sme na javisko, lietali konfety, baló-
ny, hrala víťazná hudba. Skákali sme a kričali Sloven-
skoooo - ako na hokeji. Boli sme veľmi úprimne všetci 
šťastní, dievčatá aj plakali. Na druhý deň akoby sme si 
ani nevedeli uvedomiť, že sme naozaj vyhrali. Keď sme 
sa zobudili, tak sme si všetci medzi sebou vraveli že: 
„viete o tom, že sme vyhrali?“, spomína Krigovský.

Kaktusy a mandarínka zo stromu

FS Vagonár si aj napriek pestrému programu v po‑
dobe 16 vystúpení za 14 dní stihol trošku užiť aj krásy 
Brazílie. „Povodili nás po lokálnych miestach, ktoré oni 
považovali za zaujímavé. Boli sme v najväčšej „kaktu-
sárni“. Neskutočné množstvo kaktusov tam bolo. Nie-
ktoré boli väčšie, menšie, pichľavé i  menej pichľavé. 
Navštívili sme aj kameňolom, kde bol zaujímavý ka-
meň, z  ktorého je vyrobená aj naša trofej. Zaujímavý 

je tým, že obsahuje nejaké riasy, žily, ktoré vytvárajú 
rôzne obrazce,“ hovorí Krigovský. Za tie dni navštívi‑
li okrem festivalovej Novej Praty aj mestá Imigrante, 
Passo Fundo a  Marau. Ako najkrajší zážitok obaja sa‑
mozrejme vyhodnotili víťazný okamih. Avšak. „Pre mňa 
osobne to bola aj chvíľa, keď som si odtrhol mandarín-
ku zo stromu, lebo to som nikdy v živote nezažil,“ dodá‑
va s humorom Krigovský.

… veď nám nerozumeli

Popradský súbor jednoducho svojim umením pred‑
behol aj profesionálne súbory. „Osobnostne aj dušev-
ne budeme túto radosť prežívať asi do konca života,“ 
dodáva Martin. To, že sú dobrou partiou, potvrdili aj 
vtipné zážitky, ktorých mali neúrekom. „Počas festivalu 
oslavovali niektorí naši členovia narodeniny i meniny. 
Keď sme v  tieto dni tancovali na mimofestivalových 
predstaveniach, tak sme si vždy v  rámci tanca vložili 
nejaké oslavné vinšovanie tak, aby to znelo ako spev. 
To bola taká zaujímavosť. Oni nám predsa nerozumeli 
a my sme priamo počas vystúpenia pogratulovali oslá-
vencovi,“ spomína si. Súboru zagratuloval aj primátor 
Anton Danko: „Už pred rokom, pri oslavách svojho 50. 
výročia, Vagonár uviedol úžasný celovečerný program, 
ktorým len potvrdil, že patrí medzi päť najlepších ama-
térskych folklórnych súborov na Slovensku. To, že v Juž-
nej Amerike, na takomto významnom medzinárodnom 
fóre zviditeľnil naše mesto Poprad, ma veľmi teší. Som 
na členov súboru naozaj hrdý, ďakujem im za skvelú re-
prezentáciu nášho mesta,“ povedal.

TA lEN Tak

Zájazd na festival finančne podporil z verejných zdro‑
jov Fond na podporu umenia. Týmto ocenením cesta 
FS Vagonár nekončí, práve naopak, začína. „21. a 22. ok-
tóbra bude premiéra nášho nového programu v Dome 
kultúry, ktorý ešte Popradčania nevideli. Martin je cho-
reografom a na to sa tiež veľmi teším. Program sa volá 
TA LEN Tak. Ľudia názov 
pochopia, keď naň prídu. 
Lístky sú už v predaji. Je to 
niečo úplne iné ako dopo-
siaľ Vagonár uviedol. Náj-
dete tam záber z  celého 
Slovenska, ale nebudem 
prezrádzať. V  decembri 
chystáme v  Dome kultú-
ry aj vianočný program,“ 
uzavrel Pisarčík.

Za celú redakciu Me‑
sačníka Poprad súboru 
gratulujeme a želáme ešte 
veľa krásnych úspechov.

 Jana Pisarčíková 
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Pracovať pre samosprávu začala v  roku 2002 ako 
vedúca oddelenia stavebného poriadku. O  rok 
na to ako vedúca odboru výstavby a v roku 2005 sa 

prvýkrát stala prednostkou a ostala ňou až do roku 2014. 
Potom si „odbehla“ na štyri roky na Obecný úrad v Štr‑
be. V roku 2018 sa ale opäť ako prednostka do Popradu 
vrátila. „Do samosprávy som prišla ako pracovníčka sta-
vebného úradu a teda to, že si ma pán primátor Danko 
vybral spomedzi radových zamestnancov, bolo pre mňa 
veľkým prekvapením. Nechcela som ho sklamať a robi-
la som všetko preto, aby som v tej práci bola úspešná,“ 
spomína si.

Náročná i krásna

Ako hovorí, práca v  samospráve je veľmi náročná, 
ale aj krásna. „Mne obohatila život a  verím, že som aj 
pre Popradčanov urobila kus práce, ktorá je prospešná 
aj dodnes.“ Ako dodala, so sebou si odnáša veľa krás‑
nych spomienok. „Každá vec, ktorá sa nám podarila, 
bola pre nás krásnym zážitkom. Zadosťučinením vždy 
bolo, keď ju obyvatelia dobre prijali. Na nejaké zlé zážit-
ky si vôbec nespomínam, pretože ja sa vždy snažím to 
zlé hodiť za hlavu.“

Pestrosť

Ako bývalá prednostka povedala, pracovať na mest‑
skom úrade znamená aj vedieť prijať každodennú rôz‑

norodosť a  pestrosť. „Každý prípad, ktorý sme museli 
riešiť, bol iný. Pri tomto zamestnaní sa nedá postupo-
vať podľa žiadnej schémy. A práve preto ma táto práca 
bavila. Mám rada pestrosť a rôzne situácie, ktoré život 
prináša.“

Šéfovať výkonnému aparátu nie je ľahké

Primátor Anton Danko bývalú prednostku prijal 
na úrade a  vyjadril jej slová vďaky. „Treba povedať, že 
funkcia prednostu je najbližšou funkciou k primátorovi, 
pretože dennodenne spolu riešime problémy. Šéfovať 
celému výkonného aparátu nie je vôbec jednoduché, 
takže je naozaj za čo ďakovať. Myslím, že za tie dlhé 
roky, ktoré pre mesto pracovala v  tejto funkcii, sa Po-
prad posunul dopredu. Chcem jej popriať všetko dob-
ré do jej oddychového obdobia, aby si užila veľa rokov 
a aby bola zdravá,“ povedal primátor. Rozlúčku bývalá 
prednostka ocenila. „Bolo to veľmi milé a príjemné. Raz 
človek skončiť musí a ja sa teším na to druhé obdobie, 
ktoré som už začala a  verím, že s  pánom primátorom 
sa ešte stretnem, či už ako obyvateľka alebo ako bývalá 
zamestnankyňa,“ uzavrela Netočná.

Oľgu Netočnú vo funkcii začiatkom roka nahradil 
nový prednosta Adrián Kromka. (jp)

Poďakovanie 
bývalej 

prednostke 
úradu 

V samospráve pracovala celých dvadsaťjeden 
rokov. Z toho sedemnásť zasvätila práci 

na mestskom úrade v Poprade. Oľga Netočná, 
dlhoročná prednostka popradského 

mestského úradu, dovŕšila svoj dôchodkový 
vek. Primátor mesta Poprad Anton Danko sa jej 

poďakoval za spoluprácu. 
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Diskusia s  riaditeľmi bola rozsiahla. Hovorilo sa 
o príjemných veciach, no aj o problémoch, s kto‑
rými školy bojujú. „Toto stretnutie bolo veľmi kon-

štruktívne a  som rád, že sme diskutovali o  príjemných 
ale i  nepríjemných veciach. Riaditelia nás informovali 
o počte žiakov a prvákov. Keďže ideme do Plánu obno-
vy, zaujímal som sa aj o  to, v  akom stave sú samotné 
budovy škôl. Som veľmi milo prekvapený, že zo strany 
riaditeľov nebolo nadnesených veľa problémov. Dozve-
del som sa aj to, že v našom meste počty žiakov stúpajú 
a nie klesajú, a to je naozaj veľmi dobrá správa,“ infor‑
moval po rokovaní primátor Anton Danko.

Mesto sa zaujíma

Riaditelia škôl na stretnutie reagovali pozitívne. Ako 
povedal riaditeľ ZŠ s  MŠ Jarná Ján Brndiar, vedenie 
mesta sa o  ich problémy zaujíma. „Veľmi vítam takéto 
stretnutie, nakoľko komunikácia s mestom ako zriaďo-
vateľom je dôležitá. Najväčší problém u nás je v mater-
skej škole, kde by sme potrebovali zrekonštruovať škol-
skú kuchyňu. V pláne je vyhlásiť verejné obstarávanie, 
mesto má prispieť veľkou sumou a pravdepodobne bu-
deme rekonštruovať školu a robiť zateplenie.“ ZŠ s MŠ 
Komenského v  tomto roku čakajú veľké oslavy. „Naša 
škola bude o  chvíľu oslavovať 50.výročie a  vzhľadom 
na tento vek a budovu školy, sú tam problémy, ktoré je 
potrebné dotiahnuť. Tým hlavným je u nás momentál-
ne parkovanie a priestor medzi budovami školy, ktorý je 

neestetický. Ten by sme by sme chceli zmeniť na zimnú 
záhradu,“ vysvetlila riaditeľka Monika Strnková.

budú sa stretávať častejšie

Na nový nábor žiakov sa pripravuje aj Základná ume‑
lecká škola či Centrum voľného času (CVČ). „CVČ je špe-
cifické zariadenie. Svoju činnosť začíname od októbra, 
nakoľko od septembra prebieha prihlasovanie detí. 
Budeme ponúkať množstvo záujmových krúžkov. Čo je 
novinkou, tak to sú vyššie poplatky v porovnaní s minu-
lým školským rokom, keďže sme do nich museli premiet-
nuť zvýšené ceny energií. Viem, že je to menej príjemná 
správa, ale inak sa to finančne utiahnuť, žiaľ, nedá,“ 
ozrejmila riaditeľka CVČ Ingrid Lindemanová. Na záver 
stretnutia primátor mesta ubezpečil riaditeľov škôl 
a školských zariadení o tom, že mesto bude pripravené 
im pomáhať a oznámil im, že takéto pracovné stretnutia 
sa budú konať častejšie. (jp)

Primátor mesta 
si vypočul 

starosti škôl  

Ešte pred začiatkom školského roka sa 
na mestskom úrade uskutočnilo veľké 
stretnutie primátora mesta s riaditeľmi škôl 
a školských zariadení. Školy totiž finišovali 
s prípravami na nový školský rok a vedenie 
mesta chcelo vedieť, ako sú naň pripravené. 
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Všetky dievčatká si vzorne učesali vlásky a na seba 
nahodili tie najkrajšie šaty. Chlapci si uhladili účesy 
a na seba natiahli košele. Dôvod bol jasný. Začínal 

sa predsa nový školský rok. Po dlhej prestávke sa do škol‑
ských budov zívajúcich prázdnotou vrátil žiacky džavot. 
Prvý septembrový pondelok sa žiaci stretli  pred bu‑
dovou ZŠ s MŠ na Vagonárskej ulici v Spišskej Sobote. 
Školský rok tu prišiel otvoriť aj primátor mesta Poprad 
Anton Danko. „Sledoval som hlavne prváčikov a videl 
v ich tvárach, že sa úprimne tešia. Škola nie je nepriateľ, 

dáva nám veľa 
do života, my 
starší spomína-
me na tieto chví-
le ako na jedny 
z  najkrajších, 
ktoré sme pre-
žili. Všetkým 
želám úspešný 
začiatok škol-
ského roka, 
žiakom prajem, 

aby načerpali čo najviac vedomostí a učiteľom posluš-
né deti a tolerantných rodičov,“ zaželal všetkým.

Plné triedy

Do prvého ročníka v  Poprade v  tomto školskom 
roku nastúpilo dokopy 674 prváčikov a do materských 
škôl 516 nových detí. Pre každého z  prvákov vedenie 
mesta opäť pripravilo balíček so školskými potrebami 
v celkovej hodnote 30 €. Ako povedala Adriána Oravco‑
vá, riaditeľka ZŠ s MŠ na Vagonárskej ulici, v ich škole 

pribudlo 50 detí. „Triedy máme úplne naplnené. Ide 
o 19 tried v základnej škole, 4 triedy v materskej škole 
a  5 oddelení školského klubu. Dokopy okolo 470 žia-
kov. Všetkým želám do nového školského cyklu pevné 
zdravie a  aby školský rok bol pre nich úspešný a  plný 
nezabudnuteľných zážitkov,“ povedala.

Pekné získať, ťažké obhájiť

Škola v Spišskej Sobote sa tešila nielen z otvorenia 
nového školského roka, ale aj z  iného dôvodu. Svojou 
snahou a úspechmi v športe si vyslúžili aj titul Najšpor‑
tovejšia škola v meste Poprad. Ocenenie si prebrala ria‑
diteľka priamo z rúk primátora mesta. „Veľmi nás toto 
ocenenie potešilo. Je to zároveň veľká výzva, aby sme 
sa počas nasledujúcich 10 mesiacov zapojili do všet-
kých možných športových súťaží a aby sme tento titul 
aj obhájili, pretože získať ho je pekné, ale obhájiť ho 
bude ťažké,“ dodala na záver riaditeľka Oravcová.

 jp

Najšportovejšia škola je 
v Spišskej Sobote 

S príchodom nového 
školského roka 

sa v Poprade už 
tradične uskutočnilo 

aj vyhodnotenie 
o najšportovejšiu školu 

roka. Putovný pohár z rúk 
primátora Antona Danka 
smeroval tentokrát do ZŠ 
s MŠ na Vagonárskej ulici 

v Spišskej Sobote. 
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Odkedy platia nové zmeny v ospravedlňovaní žia‑
kov a čo je ich cieľom?

„Nové pravidlá ospravedlňovania detí v materských 
a  základných školách a  vo vydávaní lekárskych po‑
tvrdení začali platiť od septembra 2023. Ich cieľom je 
zmierniť administratívnu záťaž detských lekárov.“

Ako mám teda postupovať, ak chcem ospravedlniť 
svoje dieťa, ktoré navštevuje poslednú triedu ma‑
terskej školy?

„Dieťa, ktoré si plní povinné predprimárne vzdelá‑
vanie už po novom, bude potrebovať ospravedlnenie 
neprítomnosti. Je to jedno z doplnení školského záko‑
na. Aktuálne, pokiaľ dieťa vynechá sedem po sebe na‑
sledujúcich vyučovacích dní, jeho neprítomnosť v ma‑
terskej škole môže ospravedlniť priamo jeho zákonný 
zástupca alebo zástupca zariadenia, v ktorom je dieťa 
umiestnené. Potvrdenie od lekára je potrebné v prípa‑
de, že dieťa nepríde do materskej školy viac ako sedem 
dní.“

Zmenilo sa niečo v tomto smere aj v rámci základ‑
ných škôl?

„Áno. Doposiaľ každý žiak v prípade ochorenia mu‑
sel za každý jeden vymeškaný deň priniesť potvrdenie 
od lekára. Teraz dostáva priamo rodič, či zariadenie, 
ktoré sa o  dieťa stará, v  tomto smere väčšie kompe‑
tencie. Ak ochorenie trvá najviac päť pracovných dní 
po sebe, môže dieťa ospravedlniť zákonný zástupca 
alebo zástupca zariadenia. Až po piatich dňoch potre‑
buje potvrdenie od lekára.“

Koľkokrát môže takto zákonný zástupca dieťa 
ospravedlniť?

„Toto zákon presne nevymedzuje. V prípade podo‑
zrenia na zneužívanie ospravedlňovania dieťaťa z  vý‑
chovno‑ vzdelávacieho procesu má škola právo vyža‑

dovať lekárske potvrdenie alebo neprítomnosť dieťaťa 
neospravedlniť.“

Ako mám pri ospravedlňovaní postupovať?

„V  prípade, ak dieťa nemôže prísť na vyučovanie, 
je potrebné príčinu jeho neprítomnosti oznámiť škole 
alebo školskému zariadeniu bez zbytočného odkla‑
du. Ak sa žiak ospravedlnene nezúčastní výchovno‑
‑vzdelávacieho procesu v základnej škole v trvaní viac 
ako jeden vyučovací deň, základná informácia o  pre‑
branom učive sa poskytuje rodičom žiaka na základe 
žiadosti zákonného zástupcu prostredníctvom elek‑
tronickej komunikácie alebo iným dohodnutým spô‑
sobom, a  to najmenej v  rozsahu názvu prebraného 
učiva a informácie o domácej úlohe, ak bola zadaná.“

Ako je to s inými potvrdeniami od lekára, ktoré žia‑
ci museli do škôl nosiť?

„Od nového školského roka už nie je napríklad po‑
trebné škole preukazovať potvrdenia o tom, či je dieťa 
zdravotne spôsobilé absolvovať iné súčasti vzdeláva‑
cieho procesu. Rodič alebo zástupca zariadenia pred‑
loží len čestné vyhlásenie o zdravotnom stave dieťaťa, 
informuje školu o diagnózach dieťaťa, či liekoch, kto‑
ré užíva. V prípade, ak rodič nebude vedieť zhodnotiť 
zdravotný stav dieťaťa, poradí sa so svojím pediatrom. 
Školy a školské zariadenia nesmú požadovať od zákon‑
ných zástupcov dieťaťa žiadne potvrdenie nad rámec 
platnej legislatívy.“

Ak potrebujete poradiť, obráťte sa na riaditeľov škôl 
alebo odbor školstva MsÚ. Osobne v budove mestské‑
ho úradu alebo telefonicky na čísle: +421 527 167 239. 

JUDr. Adrián Kromka
prednosta MsÚ Poprad

Sme tu pre vás. Riešime vaše podnety a snažíme sa, aby 
bolo mesto Poprad tým najlepším miestom pre život. 
Sme otvorená samospráva, ktorá rada s ľuďmi komu-
nikuje. V rubrike Poprad radí... vám prednosta mest-
ského úradu JUDr. Adrián Kromka prináša odpovede 
na často kladené otázky Popradčanov z jednotlivých 
oblastí. Nakoľko sa nedávno začal školský rok, ktorý 
so sebou priniesol veľa zmien, v tomto čísle sa venuje-
me práve školskému odboru a zmenám, ktoré nastali 
v ospravedlňovaní pri neprítomnosti žiakov.
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Mirka zbožňuje vodu a plávanie už odmalička. Aj ona 
si jedného dňa povedala dosť a rozhodla sa nadobro 
skoncovať s okuliarmi. „Žiaľ, vstupné vyšetrenie 
preukázalo, že pre hrúbku rohovky nie som vhodným 
adeptom pre laserový zákrok. Pamätám si na ten pocit 
sklamania, no netrval dlho. Riešením môjho stavu boli 
fakické šošovky. Tak sa aj stalo,“ spomína si spokoj
ná pacientka najobľúbenejšej očnej kliniky Slovákov. 
Fakické šošovky EVO ICL dokážu prinavrátiť kvalitný  

Neodporučil vám lekár  
laserový zákrok?  
Alternatívou je  
ICL šošovka

OČNÁ
KLINIKA

Odstránenie dioptrií a astigmatizmu za 
pomoci femtosekundového lasera dnes 
predstavuje bezpečný, bezbolestný a rýchly 
spôsob, ako sa natrvalo rozlúčiť s neprak-
tickými šošovkami a okuliarmi. O to, či 
je človek vhodný kandidát na operáciu, 
rozhodujú výsledky vstupného vyšetrenia 
a hrúbka rohovky. Ak niekto nepatrí medzi 
adeptov na laserový zákrok, ešte stále môže 
mať lepší zrak, lepší život. Vďaka Očnej 
klinike NeoVízia. 

OC Kriváň, Dlhé Hony 
5268/9, 058 01 Poprad

zrak ľuďom s dioptriami až do mínus osemnásť. 
„Vkladajú sa do priestoru medzi prirodzenú šošovku 
a dúhovku. Anatomicky tam však musí mať pacient 
dostatok miesta. Navyše, ICL šošovky sú dnes vhodné 
aj pre krátkozrakých ľudí po 40. roku života, u ktorých 
sa prejavuje presbyopia. Nový typ fakickej šošovky 
ICL EVO Viva umožňuje lámať svetlo tak, že človek vidí 
dobre do diaľky aj do blízka. Jej jedinečnosť spočíva  
i v tom, že je možné ju v budúcnosti z oka opäť vybrať. 
Napríklad pri operácii sivého zákalu,“ opisuje zákrok 
primár Očnej kliniky NeoVízia Poprad MUDr. Juraj  
Bajaček. Pridajte sa ku spokojným pacientom aj vy!

OBJEDNAJTE
SA!

Najstaršia babička žijúca v Poprade oslávila krás‑
ne jubileum.

V  Centre sociálnych služieb sa druhý septembrový 
víkend konala výnimočná oslava. Pani Anna Pazúro‑
vá oslávila krásnych 101 rokov a stala sa tak najstaršou 
Popradčankou. Narodila sa v Bobovišti (obec v Srbsku)
v roku 1922. Život nemala jednoduchý. Mala dve dcérky, 
o ktoré, žiaľ, prišla. Ako nám prezradil pri minuloročnej 
oslave jej syn Jozef Pazúr, Anna sa na Slovensko dostala 
v čase, keď sa delili hranice. Sestra jej vraj vtedy poveda‑
la: „Utekaj, teba nezastrelia!“ A tak sa aj stalo.

Rada sedáva v záhrade

Kvôli neľahkej rodinnej situácii pani Anna pracovala 
iba desať rokov, a  to v  Telekomunikáciách. V  poprad‑
skom Centre sociálnych služieb je od roku 2018. Rada 
sedáva v  záhrade v  spoločnosti iných ľudí. A  kedysi 
rada piekla a vyšívala. A či pozná recept na dlhovekosť? 
Zdrojom vitamínov jej vraj vždy boli cesnak, cibuľa, 

brusnice i  čučoriedky. 
Neuveriteľná dobrota, 
pokora a  radosť roz‑
dávať. To sú podľa jej 
syna vlastnosti, ktoré 
jeho mamku vystihujú. 
Ku gratuláciám sa pri‑
pojilo i  mesto Poprad 
a  primátor Anton Dan‑
ko. „Želám oslávenkyni 
k jej úctyhodnému veku 
veľa zdravia do ďalších 
rokov. Som rád, že jeseň 
života môže prežiť v  pokoji v  našom zariadení, kde jej 
mesto Poprad poskytuje už 5 rokov tú najlepšiu starost-
livosť,“ povedal primátor. Ku gratulantom sa pridáva aj 
redakcia Mesačníka Poprad a našej najstaršej obyvateľ‑
ke želáme ešte dlhý čas strávený medzi nami. 

 (jp)

Na chrbte má už 
101 krížikov 

Inzercia ‑ 1/2 11 01 10 2023
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Odísť z  materskej do práce je pre každú mamu 
veľmi ťažkým krokom. Po dlhšom čase stráve‑
nom výlučne len s dieťatkom, odlúčenie nie je 

jednoduché. V  popradských mestských jasliach sa aj 
preto rozhodli otvoriť svoje brány pre všetky mamič‑
ky, ktoré sa zamýšľajú nad umiestnením svojho die‑
ťaťa v  zariadení. „Chceli sme rodičom ukázať, ako sa 
staráme o ich detičky. Nech vedia, že môžu ísť pokojne 
do práce a  o  ich ratolesti bude postarané na sto per-
cent,“ povedala vedúca Zariadenia starostlivosti o deti 
do troch rokov veku dieťaťa Jana Slebodníková.

Od 6:00 do 16:30

Zariadenie je rodičom k dispozícii od šiestej hodiny 
rannej až do pol piatej večer. Prázdniny v jasličkách ne‑
poznajú. Voľno majú len počas štátnych sviatkov. „Ro-
dičom ponúkame úkony bežnej starostlivosti o  dieťa, 
výchovu i zabezpečenie stravy,“ dodáva vedúca.

Naučia piť z pohára i chodiť

Deti prijímajú už od šiestich mesiacov a v zariade‑
ní môžu ostať buď do troch rokov alebo až do odcho‑
du do škôlky. Na jednom oddelení sú deti od pol roka 
do osemnástich mesiacov, na druhom tie staršie. „Ro-
dičia sa k nám môžu prihlásiť veľmi jednoducho. Sta-
čí si nájsť žiadosť o  umiestnenie dieťaťa v  mestských 
jasliach, ktorá sa dá stiahnuť na stránke mesta. Je tam 
uvedené aj telefónne číslo i emailová adresa. Pokojne 
nám môžu zavolať. Na všetky otázky im radi odpovie-
me,“ dodáva. Deti do zariadenia prijímajú celoročne. Je 
teda jedno, kedy dieťa prihlásite. Ak máte staršie dieťa, 
nemusíte mať obavy z  toho, ak ešte niečo neovláda. 
„U nás dieťatko nemusí vedieť vôbec nič. Naučíme ho 
piť z pohára, odplienkujeme ho, aj chodiť ho naučíme,“ 
ubezpečuje vedúca.

Ako je dieťa na kolektív pripravené

Ako dodala, veľkou výhodou je, že rodičom ve‑
dia ponúknuť vlastné bavlnené plienky i  oblečenie 
pre dieťa. A  práve to zaujalo pani Martinu Barillovú, 
ktorá využila Deň otvorených dverí a prišla sa aj so svo‑
jou ratolesťou do zariadenia pozrieť. „Keďže moje die-
ťa má problémy s ekzémom, veľmi milo ma prekvapila 
informácia, že tu deti dostávajú kvalitné oblečenie, 
ktoré dokonca perú v prášku, aký máme aj my doma. 
Ak má dieťa nejakú alergiu, vedia sa mu prispôsobiť 
aj v rámci stravy. Naozaj som veľmi pozitívne prekva-
pená,“ povedala. Martina prišla preto, aby pozorovala, 
ako jej syn reaguje na kolektív. „Chcela som vidieť, že 
v  prípade, ak by som sa musela vrátiť skôr do práce, 
ako by to zvládol, ako je pripravený, ako sa začlení, či 
sa vie socializovať, či sa za mnou obzerá a podobne. To 
sú presne signály, podľa ktorých ľudia môžu zistiť, či je 
dieťa na zariadenie pripravené, alebo nie je,“ dodala 
mamka, ktorá mimo materskej pracuje ako psycholo‑
gička.

Päť minút bez mamky

Pani Martina Medová už jasličky poznala predtým. 
„Úmyslom našej návštevy je umiestniť syna do tohto 
zariadenia. Máme ho už otestované, pretože predtým 
ho navštevovala naša dcéra a boli sme veľmi spokoj-
ní s prístupom pani učiteliek, takže pre nás bola voľba 
jasná. Prišli sme si zároveň vyskúšať, či malý zvládne 
byť aspoň 5 minút bez mamy,“ zasmiala sa.

Nie je to poslednýkrát, kedy Zariadenie starostli‑
vosti o deti do troch rokov veku dieťaťa takto otvorilo 
svoje brány pre verejnosť. Navštíviť ich budete môcť aj 
10. októbra 2023.  

 Jana Pisarčíková

Azda každý rodič vie, aké náročné 
je skĺbiť pracovný život s osobným 

životom a starostlivosťou o dieťa. 
Zariadenie starostlivosti o deti 

do troch rokov veku dieťaťa na Ul. 
Mládeže, inak nazývané aj mestské 
jasle, sa rozhodlo ukázať verejnosti, 
ako sa vedia o najmenších postarať. 

Zorganizovali Deň otvorených dverí. 

Nazreli sme 
do mestských 

jasličiek
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Najmä skôr narodení Česi a  Slováci si pamäta‑
jú, ako v nás v škole podporovali hrdosť k vlas‑
ti pripomenutím, že v  Holandsku sa nachádza 

symbolický kus našej zeme, kde je uložené telo učiteľa 
národov J.A.Komenského. Každý Čech a  Slovák (Ján 
Ámos Komenský mal po predkoch aj čiastočne sloven‑
ský pôvod) by nemal pri návšteve Holandska vynechať 
mesto Naarden, kde pod dohľadom veľvyslanectiev 
Slovenskej a  Českej republiky v  Haagu, sa nachádza 
vo Valónskej kaplnke hrob J.A. Komenského.

S  tým istým motívom jedným z  okruhov činnosti 
Klubu Popradčanov je snaha, aby čo najviac Poprad‑
čanov vedelo, že neďaleko miesta, kde rieka Poprad 
(podľa ktorej veľmi pravdepodobne dostalo názov aj 
naše mesto) končí svoju púť a vlieva sa pri Starom Saczi 
do Dunajca, rastie pamätná lipa. Lipku Klubu Poprad‑
čanov pred rokmi posadili jeho členovia v spolupráci 
s mestom Starý Sacz v blízkosti pamätnej tabule, kto‑
rú z  iniciatívy Konzulátu SR v  Krakowe, v  spolupráci 
so Združením Euroregiónu Tatry, s mestom Starý Sacz 
i s podporou mesta Poprad v roku 2009 osadili členo‑
via Študentského parlamentu mesta Poprad.

Klub Popradčanov pravidelne navštevuje toto pa‑
mätné miesto, sleduje ako sa z lipky pomaly stáva lipa. 
Udialo sa tak aj v sobotu 16. 9. 2023. Účastníkov zájazdu 
veľmi potešilo, že ich priamo na pamätnom mieste pri‑
vítal viceprimátor mesta Starý Sacz pán Kazimierz Gi‑
zicki, ktorý prejavil značný záujem o prehĺbenie spolu‑
práce medzi našimi mestami. Veď naše dve mestá (tak, 
ako rieka spája naše dva národy ‑ ako to uvádza pamät‑
ná tabuľa) spája rieka Poprad. Pán zástupca primátora 
nás pozval do novo zrekonštruovaného Domu kultúry 
a umenia, ktorý sa nachádza na námestí a do galérie, 
kde sa v  piatok konala vernisáž výstavy moderného 
umenia s  témou kozmos. Účastníci si stihli pozrieť aj 
mestá Starý i  Nový Sacz zhora z  novovybudovaného 
chodníka v korunách stromov nad mestom, ktorý má 
názov Lesné mólo.

Veríme, že sa spolupráca medzi mestami, o  ktorú 
predstaviteľ Starého Saczu prejavil záujem, rozvinie 
či už nenáročnou formou vzájomných návštev, alebo 
možno aj spoločným projektom z  programu INTER‑
REG, napr. pri zrealizovaní múzea cestovného ruchu 
po oboch stranách Tatier.

 Jozef Pavlík

Klub Popradčanov podporuje 
a rozvíja hrdosť na svoje mesto

N
apísali nám
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Bol deň ako každý iný. V mestskom útulku v Poprade 
ale zazvonil telefón. Na druhej strane linky sa ozval 
človek z okresného súdu. „Pri rieke Poprad z druhej 

strany zábradlia na moste je pes,“ nahlásili. Pracovníci 
útulku okamžite vyrazili na miesto. Išlo o fenku veľkého 
vzrastu. „Okolo sa zbehli ľudia a podarilo sa fenku prelo-
žiť na druhú stranu zábradlia,“ spomína si šéf mestské‑
ho útulku Peter Greňa.

bez pohladkania ani krok ďalej

Psík zjavne nikomu nepatril, a tak si po záchrannej ak‑
cii svoj druhý domov našiel práve v popradskom útulku. 
„Fenka bola veľmi prítulná a milá a hneď ako sme otvo-
rili dvere, naskočila nám do auta. Vyzerala tak, akoby 
bola práve po pôrode,“ pokračuje v  rozprávaní Greňa. 
Fenka si na priestor v útulku rýchlo zvykla. Na prítulnosti 
jej neubúdalo. Práve naopak. Nikomu nedovolila okolo 
nej čo i len prejsť bez toho, aby ju človek nepohladkal. 
Jednoducho sa mu postavila do cesty. Stavbou svojho 
tela si to mohla dovoliť. O dva mesiace na to prišlo pre‑
kvapenie. „Dostavili sme sa ráno do práce, bola to ne-
deľa a v koterci nás privítali dve malé šteniatka. Taktiež 
fenky. Veľmi sme sa potešili, sú krásne a za sebou majú 
už prvý mesiac života. Držia sa veľmi dobre,“ dodal. 
Po dlhšom čase sú to prvé dve šteniatka, ktoré by v rod‑
nom liste mali ako miesto narodenia napísané poprad‑
ský mestský útulok. „O ich mamku sa poriadne staráme. 
Kŕmime ju dvakrát denne, pretože keď kojí, potrebuje 
mať dostatok stravy, živín a všetkého čo potrebuje.“

S návštevami sa roztrhlo vrece

Pásku na vynovenom útulku pre psíkov slávnostne 
prestrihol primátor Anton Danko spolu s vedúcim Mest‑
ského útulku pre psov a Petrom Žoldošom, riaditeľom 
Regionálnej veterinárnej a potravinovej správy Poprad, 

v  posledný júlový 
deň. Reakcie, kto‑
ré nové prostredie 
vyvolalo, azda nik‑
to nečakal. „Zača-
lo k  nám chodiť 
podstatne viac 
ľudí, než ako sme boli zvyknutí. Chodia rodiny s deťmi, 
dospelí ľudia, dokonca aj z iných obcí, nielen z Popradu. 
Mali sme na návšteve aj pani, ktorá prišla až zo Senca. 
Nosievajú dobroty pre psíkov, granule, konzervy,“ hovo‑
rí s nadšením šéf útulku.

Viac slobody pre psíkov

Nielen dvojnohé, ale aj štvornohé stvorenia na pre‑
rábku reagujú pozitívne. „Nielenže priestory vyzerajú 
na pohľad dobre, veľmi vhodné je to aj pre psíkov. Keď 
boli horúčavy, slnko na nich až tak nepražilo, pretože už 
mali svoj priestor, kde sa môžu schovať. Koterce sú väč-
šie ako predtým, psíky teda majú viac pohybu. A mám 
pocit, že sú teraz také pokojnejšie, milšie, dokonca aj tie, 
ktoré boli predtým trochu agresívne. Chcú sa len hlad-
kať a škrabkať. Keby ste videli, ako radostne vystrájajú, 
keď ich vypustíme do tých výbehov, to je niečo úžasné,“ 
opisuje Greňa.

Vzrástol počet adopcií

Momentálne je v  útulku umiestnených 23 psíkov. 
Výbornou správou tiež je, že sa nezvýšil iba počet náv‑
štev s darčekmi, ale aj počet zvieratiek, ktoré si našli svoj 
nový domov na inom mieste. „Od otvorenia zrekonštru-
ovaného útulku si až desať psíkov prišli ľudia adopto-
vať. A to je dobré,“ uzavrel Greňa. 

 Jana Pisarčíková

Reakcie ľudí i psov 
na zrenovovaný mestský 

útulok prekvapili. Zvýšil 
sa nielen počet návštev, 

ale nahor sa pohli aj čísla 
adopcií. 

Zachránili 
fenku, 

odvďačila sa 
šteniatkami
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XXXXI. ročník

HUDOBNÁ 

JESEŇ
POPRADSKÁ

2023
TEREZA
A JEJ DETI HUSĽOVÝ 
ORCHESTER A HOSTIA
Koncert je ukážkou činorodej umeleckej práce huslistky 
a pedagogičky Mgr. art. Terezy Novotnej so svojimi deťmi v ZUŠ 
na Štefánikovej ulici v Poprade. Tento výnimočný orchester 
zažíva obdiv a uznanie na pódiách nielen doma, ale aj vo svete. 
Orchester navštívil Mexiko, Anglicko, Poľsko, Reunión, Spojené 
arabské emiráty. Na koncerte zaznejú skladby rôznych období
- od baroka po súčasnosť - J. S. Bach, C. Saint - Saens, 
D. Šostakovič, J. Johow, R. Lovland, E. Suchoň… a iní. 
Spoluúčinkujú TATIANA BELEKANIČOVÁ - klavír, 
LADISLAV ĎATEĽ - klavír a PAVOL HUČKO - gitara.
Vstupné: 4 €

26. október / 18:00 / štvrtok
Dom kultúry v Poprade

Informácie a predpredaj : MIK / 052 / 43 611 92
                                              DOM KULTÚRY POPRAD / 052/ 77 222 55

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ.

CELTIC TRIANGLE
KOMORNÝ SÚBOR

KONCERT JE SÚČASŤOU XXVII. ROČNÍKA 
MEDZINÁRODNÉHO FESTIVALU MUSICA NOBILIS

KATARZYNA WIWER - soprán
IRENA CZUBEK - DAVIDSON - keltská harfa

LINDSAY DAVIDSON - gajdy
Celtic Triangle je unikátne trio zložené z hlasu, gájd a harfy. Súbor 

vznikol z fascinácie jeho členov z nezvyčajného zvuku a atmosféry 
škótskej hudby, ktorí reprezentujú vysokú profesionálnu úroveň 
a nimi interpretovaná hudba sa odlišuje od bežných tradičných 

združení škótskej či folkovej hudby. Okrem spracovania 
tradičných ľudových melódií realizuje súbor taktiež diela 

súčasnosti, okrem iného aj člena súboru - Lindsaya 
Davidsona a významné miesto v repertoári 

tvoria očarujúce piesne na slová 
najväčšieho škótskeho básnika - 

Roberta Burnsa.
Vstupné: 3 €

8. október / 18:00 / nedeľa  
Kostol sv. Egídia v Poprade
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Sklo je materiál, ktorý vďaka jeho vlastnostiam doká‑
žeme recyklovať donekonečna. Vďaka jeho recyk‑
lácii sa šetrí množstvo energie, a tým aj primárne 

suroviny (napríklad povrchovo ťažené sklárske piesky). 
Najviac motá hlavu prírode. Sama si s ním nedokáže tak 
jednoducho poradiť. Vedeli ste, že trvá až 4 tisíc a viac 
rokov, kým sa sklo v prírode rozloží? Práve preto je veľ‑
mi dôležité, aby sme fľaše, ktoré sú označené ako vrat‑
né, doniesli naspäť do obchodu a zvyšné sklo správne 
vhadzovali do kontajnera naň určeného. Odtiaľ 
poputuje na recykláciu. Tak získame naspäť ma‑
teriál, z ktorého je bez akejkoľvek straty na kvalite 
možné vytvoriť opäť fľaše či iné produkty.

Ako to je s recykláciou?

Pri výrobe číreho skla sa do pece nikdy nesmie 
dostať sklo farebné, aby nedošlo k  zafarbeniu. 
Navyše sa tam nesmie dostať žiadna iná nečisto‑
ta, kov, keramika, porcelán a podobne. Sklenené 
odpady z kontajnerov sa najprv triedia a sú z nich 
odstránené najväčšie kusy nečistôt. Potom črepi‑
ny putujú na špeciálnu automatickú linku, ktorá 
zaistí čistotu vytriedeného skla. Farebné alebo 
číre sklo sa odváža na spracovanie do sklární. Tam 
sa z upravených črepov vyrábajú nové sklenené 
obaly, ktoré majú rovnaké fyzikálne, chemické 
aj hygienické vlastnosti, ako keby boli vyrobené 
z prírodných materiálov.

Čo patrí a nepatrí do kontajnera

Sklo sa vhadzuje do zeleného kontajnera. Vha‑
dzovať tam môžete nevratné sklenené fľaše, skle‑
nené poháre a nádoby, sklenené črepy, fľaštičky 
od kozmetiky bez kovových a plastových uzáve‑
rov, tabuľové sklo z okien a dverí a podobne.

Do kontajnera na SKLO nepatrí porcelán, kera‑
mika, autosklo, zrkadlá či počítačové obrazovky. 
Tieto materiály je potrebné odniesť na zberné 
dvory na Ul. L. Svobodu a na Ul. Hraničnej.

Sklo je možné 
recyklovať 

donekonečna 
Sklo hrá dôležitú úlohu v každodennom živote 
človeka. Stretávame sa s ním takmer na dennej 

báze, a to nielen vo forme fliaš, pohárov, ale aj 
rôznych umeleckých predmetov, okien či dverí. 
Pozreli sme sa na to, ako ho správne triediť, aby 

sme ho neskôr ešte mohli zužitkovať. 
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Mesto Poprad tento rok pristúpilo z  dôvodu 
úsporných opatrení k  zmene dĺžky trvania 
nielen jarného, ale aj jesenného upratovania. 

Po iné roky bolo vykonávané od piatku do nasledujú‑
ceho piatku, čiže prakticky celý týždeň. Tentokrát bude 
jesenné upratovanie realizované v  skrátenom režime 
od štvrtka do nedele.

Jesenné upratovanie sa organizuje na obvyklých 
miestach. Pristavené veľkoobjemové kontajnery VOK 
nie sú k dispozícii pre podnikateľ‑
ské subjekty, ktoré sú povinné zba‑
vovať sa odpadov zo svojej činnosti 
v súlade so zákonom o odpadoch. 
Tieto VOK ‑y sú určené výhradne 
pre obyvateľov, ktorí sa prostred‑
níctvom nich môžu bezplatne 
zbavovať drobného stavebného 
odpadu (obklady z  udržiavacích 
prác a pod.), objemového odpadu 
(napr. staré nábytky, okná dvere 
a  pod). Počas jesenného uprato‑
vania sa môžu obyvatelia mesta 
bezplatne zbavovať aj konárov 
z údržby záhrad, ktoré však nesmú 
byť ukladané do VOK ‑ov, ale vedľa 
nich, nakoľko sú následne drvené 
a  drevná štiepka zhodnocovaná 
pri údržbe verejnej zelene.

Do VOK ‑ov nesmú byť ukla‑
dané stavebné odpady (tie musí 
stavebník v  súlade so stavebným 
rozhodnutím na vlastné náklady 
uložiť na riadenej skládke a  mať 
doklad o  ich likvidácii), elektrood‑
pad, tráva, lístie, nebezpečný od‑
pad a pod.

Mimo jarného a  jesenného 
upratovania mesto Poprad ponúka 
občanom mesta celoročne službu 
s  možnosťou zbavovať sa uvede‑
ného odpadu v  dvoch zberných 
dvoroch ‑ na Ul. Hraničnej a na Ul. 
L. Svobodu.

Žiadame obyvateľov, aby k  je‑
sennému upratovaniu pristupo‑
vali zodpovedne, veľkoobjemový 
odpad a  drobný stavebný od‑
pad neukladali vedľa VOK ‑ov, ale 
počkali na prázdny VOK, striktne 
dodržiavali termíny jesenného 
upratovania v  jednotlivých lokali‑
tách a po jeho skončení už odpad 
na týchto miestach neukladali. Uk‑

ladanie odpadu na stanovištiach VOK ‑ov po skončení 
jesenného upratovania je považované za tvorbu divo‑
kej skládky.

Upozornenie: Dodržiavanie termínov a  pravidiel 
pri nakladaní s odpadmi v čase jesenného upratovania 
bude pravidelne monitorovať Mestská polícia Poprad 
a v prípade ich nerešpektovania bude vyvodzovať dô‑
sledky formou blokových pokút. 

Jesenné upratovanie 2023
Eko Poprad
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Kultúrne leto 
na výbornú
Popradské kultúrne leto má v meste už bohatú tradíciu. V tomto roku museli organizátori mierne zmeniť jeho koncepciu. Vystúpenia českých a slovenských skupín sa uskutočnili vždy v piatky a v sobotu večer. Sobotné doobedie patrilo divadelným vystú-peniam venovaným deťom. Nový koncept Popradčania prijali, o čom svedčilo preplnené medzi-kostolie počas koncertov. Dokopy počas Popradského kultúrneho leta vystúpilo osemnásť hudobných skupín. Posledné kapely, ktoré na konci leta na pódiu vystúpili, boli Gladiátor, Ľudová hudba Stana Baláža a festival unikátnym spôsobom uzavrela česká populárna skupina Mirai, ktorá aktuálne svojimi hitmi „valcuje“ hudobnú scénu a v našom meste predviedla úžasný koncert. Úplne posledný koncert odohrala kapela Sám Sebou, ktorá roztancovala a rozospievala preplnené námestie. Pozrite si posledný fotoreport PKL 2023. 
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Popradské kultúrne leto je realizované v spolupráci s Oblastnou organizá-
ciou cestovného ruchu Región Vysoké Tatry s finančnou podporou Minis-
terstva dopravy Slovenskej republiky.

LETOKULTÚRNE
POPRADSKÉ

23
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Kultúrne leto 
na výbornú
Popradské kultúrne leto má v meste už bohatú tradíciu. V tomto roku museli organizátori mierne zmeniť jeho koncepciu. Vystúpenia českých a slovenských skupín sa uskutočnili vždy v piatky a v sobotu večer. Sobotné doobedie patrilo divadelným vystú-peniam venovaným deťom. Nový koncept Popradčania prijali, o čom svedčilo preplnené medzi-kostolie počas koncertov. Dokopy počas Popradského kultúrneho leta vystúpilo osemnásť hudobných skupín. Posledné kapely, ktoré na konci leta na pódiu vystúpili, boli Gladiátor, Ľudová hudba Stana Baláža a festival unikátnym spôsobom uzavrela česká populárna skupina Mirai, ktorá aktuálne svojimi hitmi „valcuje“ hudobnú scénu a v našom meste predviedla úžasný koncert. Úplne posledný koncert odohrala kapela Sám Sebou, ktorá roztancovala a rozospievala preplnené námestie. Pozrite si posledný fotoreport PKL 2023. 

v obradnej sieni
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Rozdávame 2000 darčekov
za nákup v hodnote 30 €! 

Nakúpte od 16. do 22. októbra
a cez víkend si príďte vyžrebovať darček!

Elektronika, zájazd, hračky, kozmetika, darčekové poukážky, lístky na koncert 
a mnoho ďalších skvelých cien si vyzdvihnete v stánku na 1. podlaží

21. a 22. 10. 2023 od 10. do 18. hod.

V sobotu na vás čakajú aj hudobné vystúpenia.

Viac info na www.forumpoprad.sk

Inzercia ‑ 1/2 21 01 10 2023
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Letná sezóna do Popradu a priamo do MIK priláka‑
la návštevníkov z  rôznych krajín. Najviac, takmer 
polovicu, tvorili Slováci. Druhé miesto v  rebríčku 

návštevnosti si vyslúžili Česi. Po nich nasledovali Polia‑
ci, Nemci a Maďari. Svojou návštevou potešili aj ľudia 
z Izraela. MIK sa na letnú sezónu svedomito pripravo‑
vala. Od februára 2023 pracovali na príprave a aktuali‑
zácii bedekra pre turistov. „Sme radi, že sa nám ho po-
darilo ešte pred letnou sezónou vydať,“ povedala Lucia 
Pitoňáková z MIK Poprad.  

cyklostredy nahradia nové podujatia

Hneď na začiatku letnej sezóny sa uskutočnilo 
stretnutie turistických informačných centier, ktorého 
cieľom bola výmena informácií a propagačných mate‑
riálov pred nadchádzajúcou sezónou. Aj v tomto roku 
sa uskutočnili známe cyklostredy. Vyzerá to ale tak, že 
Popradčanom sa už na bicykel v rámci tohto poduja‑
tia akosi vysadnúť nechce. „Záujem o tieto cyklovýlety 
klesá, preto si pre Popradčanov a návštevníkov v bu-
dúcoročnej sezóne určite pripravíme nový, atraktívny 
druh podujatí organizovaných našou Mestskou infor-
mačnou kanceláriou,“ uviedol Adam Vanečko z  MIK 
Poprad. 

Záujem o prehliadky 

Návštevníci nášho mesta sa zaujímali aj o historické 
pamiatky. Spolu 127 osôb si prezrelo Kostol sv. Egídia, 
niektorí si k tomu pridali aj výstup na jeho vežu. A 101 

osôb prejavilo záujem o  prehliadku našej historickej 
Spišskej Soboty. 

Prázdninové premietania a filmy za euro

V tomto roku sa potvrdilo, že letné mesiace návštev‑
nosti kina až tak veľmi neprajú. Aj preto sa zvyčajne 
premiéry najočakávanejších filmov neorientujú na leto. 
„Návštevníci počas pekného počasia uprednostňujú 
podujatia pod holým nebom ako napríklad koncerty 
Popradského kultúrneho leta. V  júni sme teda v  kine 
Tatran privítali spolu 2443 návštevníkov, v  júli 1271 
a v auguste ich bolo 1735,“ povedala Ľubomíra Olejáro‑
vá, manažérka kina Tatran. Úspešné ale boli mimoriadne 
podujatia v kine. „Celkovo za júl i august si premietania 
prázdninového kina prišlo pozrieť spolu 641 divákov 
a európske filmy za euro videlo spolu 322 divákov,“ vy‑
číslila Olejárová. Ako dodala, vyššiu návštevnosť kina 
očakávajú opäť v jeseni. V uplynulom mesiaci sa konal 
aj letný Dámsky večer s účasťou 119 divákov. Kino Tat‑
ran na záver septembra pripravilo viaceré podujatia. 
Film od Post Bellum s  názvom Strážcovia demokracie 
spojený s diskusiou so stand‑up komikom Gabom Žifčá‑
kom, Sandrou Polovkovou a Jurajom Rizmanom z Post 
Bellum. Ďalej to bolo premietanie animovaného filmu 
s  ukrajinským dabingom s  názvom Mavka: Strážkyňa 
lesa, a  taktiež predpremiéra novej výpravnej detektív‑
nej drámy z roku 1937 s názvom Úsvit, aj s účasťou jeho 
tvorcov. 

 (jp)

Do Popradu prišlo 
najviac turistov 

zo Slovenska

Leto je už za nami a ako to už býva 
zvykom, letnú sezónu v Poprade 
vyhodnotila Mestská informačná 
kancelária (MIK). Najviac návštevníkov 
mali v tomto roku práve zo Slovenska. 
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Ak by bola taká možnosť, svojimi dielami by doká‑
zal obsadiť aj celú Tatranskú galériu. Nečudo, veď 
ešte aj vo svojich osemdesiatich rokoch ho tvori‑

vá múza neopúšťa. „Je to neuveriteľné. Zdá sa mi, že iba 
nedávno som mal dvadsaťštyri rokov, keď som začínal 
v  galérii. Pracoval som tu tridsaťšesť rokov a  už dvad-
sať rokov som v  dôchodku. Viete, keď čakáte hodinu 
na vlak, zdá sa vám, že je to večnosť 
a toľko veľa rokov ubehlo ako voda,“ 
spomína Žoldák. Umelec začal praco‑
vať najprv ako propagačný výtvarník 
v reklame v Košiciach, kde získal veľa 
výtvarných, aranžérskych a  inštalač‑
ných skúseností. Po vojenskej službe 
pracoval v  popradskom Dome kul‑
túry a  vzdelávania, kde ho pracovné 
povinnosti nasmerovali najmä k me‑
todike výtvarnej činnosti, k organizo‑
vaniu tvorivých krúžkov, kurzov, ma‑
liarskych plenérov, výtvarných súťaží, 
prehliadok a výstav, a tiež k publikovaniu článkov o auto‑
roch a  ich tvorbe. Samozrejme, nechýbala propagačná 
tvorba.

bol riaditeľom galérie

V rokoch 1967–1989 bol riaditeľom Tatranskej galérie 
v Poprade a Hornom Smokovci, kedy sa značne pričinil 
o  zlepšenie pracovných a  výstavných priestorov, skva‑
litnenie výstavného programu a  zbierkového fondu. 
Celkovo prispel k  rozvoju výtvarného života v  regióne. 

Bol kurátorom mnohých autorských 
i kolektívnych výstav, porotcom mno‑
hých výtvarných a  fotografických 
súťaží. V  rokoch 1989–2004 pracoval 
v galérii ako správca umeleckých zbie‑
rok, galerijnej knižnice, tiež ako pro‑
pagačný výtvarník a inštaloval kme‑
ňové výstavy. Skoro 40‑ročná práca 
s  výtvarnou tvorbou rôzneho žánru 
i techník a časté stretávanie sa s mno‑
hými výtvarníkmi v  ich ateliéroch 
značne podnecovali a formovali jeho 
vlastnú tvorbu, ktorej sa dôraznejšie 

venuje od polovice 60. rokov. Zúčastnil sa mnohých vý‑
tvarných súťaží a prehliadok na rôznej úrovni, kde získal 
viacero ocenení. Každoročne vystavoval s členmi Klubu 
kežmarských výtvarníkov a Klubu popradských výtvar‑
níkov, ktorý viac rokov viedol. Každoročne realizoval aj 
autorské výstavy. Aktuálna, v poradí sedemdesiata, je ve‑

Životné jubileum 
oslávil jubilejnou 

výstavou

František Žoldák. Meno, ktoré pozná 
zrejme každý Popradčan, ktorý sa 
zaujíma o umenie. Začiatkom septembra 
jubilejnou, v poradí 70. výstavou, 
oslávil svoje osemdesiate narodeniny. 
V Artklube Tatranskej galérie si až 
do 29. októbra môžete pozrieť diela, 
ktoré ho sprevádzali celým životom. 

"MAl SOM ŠťASTIE. 
MOjÍM KONÍČKOM bOlO 

MAľOVANIE. MOhOl SOM 
hO REAlIZOVAť Aj V PRácI. 
MálOKOMU SA PODARÍ, žE 

TO, ČO hO NAjVIAc bAVÍ, 
hO MôžE Aj žIVIť."

František Žoldák

FOTO: Jana Pisarčíková
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novaná jeho životnému jubileu. „S pani riaditeľkou sme 
sa dohodli, že keďže ide o jubilejnú výstavu, tak pripraví-
me výber z mojej tvorby, zo všetkého od zátiší, po kytice, 
krajiny a voľnú i geometrickú abstrakciu,“ opísal Žoldák. 
V Artklube je tak vystavených asi osemdesiat jeho obra‑
zov, čo ako sám povedal, je asi jedna pätina z jeho tvorby.

Vybudovanie zbierkového fondu

Ako priblížila riaditeľka Tatranskej galérie Anna 
Ondrušeková, priestory Artklubu zvyknú poskytovať 
na prezentáciu práve našim domácim autorom. „Som 
veľmi rada, že sme po rokoch opäť mohli urobiť výsta-
vu Ferkovi Žoldákovi, ktorý je s Tatranskou galériou by-
tostne spätý ako odborný pracovník i dlhoročný riaditeľ. 
Pričinil sa o vybudovanie kvalitného zbierkového fondu. 
Z  neho čerpáme stále, pretože robíme rôzne výstavy 
z našich zbierok. Jeho zásluha spočíva aj v tom, že aj keď 
odišiel do dôchodku, stále je aktívne činný v oblasti vý-
tvarného diania v Poprade a v širokom okolí. Návštevní-
ci na tejto výstave môžu uvidieť celý diapazón jeho kre-
sieb, akvarelov a malieb, všetkého, čomu sa venuje. My 
mu prajeme, aby naďalej tvorivo žil v kruhu svojej rodiny 
a v kruhu jeho obľúbených výtvarníkov,“ povedala.

žoldák: Mal som šťastie

František Žoldák tvorí ešte aj dnes. Ako sám hovorí, 
mal v  živote šťastie. „A  to, že mojím ko-
níčkom bolo maľovanie. A  mohol som 
ho realizovať aj v práci. Viete, málokomu 
sa podarí, že to, čo ho najviac baví, ho aj 
môže živiť,“ povedal. Umenie mu do živo‑
ta prinieslo veľa. „Neuveriteľné množstvo 
stretnutí s  umelcami, či už profesionál-
nymi, alebo amatérskymi. Či už počas 
výstav, alebo v  ich ateliéroch. Bolo to 
pre mňa neuveriteľne inšpirujúce a neda-
lo sa tomu vyhnúť, aby som netvoril aj ja,“ 

dodáva. Podľa jeho slov si v rámci umenia prešiel rôzny‑
mi etapami. „Človek, keď začína tvoriť, musí ísť od piky 
poctivo. Boli to najprv krajiny Spiša, Zamaguria, tie som 
miloval, rovnako tak tatranskú prírodu, Vysoké Tatry 
a podobne. Postupne, keďže som bol žiakom akvarelis-
tu Janka Poloma v  Spišskej Novej Vsi, prebudil vo mne 
značný záujem o  akvarelovú tvorbu. Pred dvadsiatimi 
rokmi som sa teda začal venovať buď realistickej alebo 
aj abstraktnej akvarelovej tvorbe. Tá mi bola myslím 
srdcu najbližšia. Práve preto, že je to spontánna maľba,“ 
uzavrel.

Aj redakcia Mesačníka Poprad sa pridáva ku gratulan‑
tom a želá umelcovi ešte veľa šťastných a tvorivých ro‑
kov.  Jana Pisarčíková
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Kam za kultúrouOKTÓBER
2022

Podujatia 
4. 10. Streda 13:30 / Podtatranská 
knižnica, pobočka Juh 3

AKO DOBRE POZNÁŠ KOMIXY?
Kvíz pre všetkých milovníkov komixov.

6. 10. Piatok 18:30 a 20:00 / 
Tatranská galéria

ONE TWO JAZZ 2023
V prvom koncerte vás jazzová formácia 
Lenka Gálisová Quartet (Lenka 
Gálisová – spev; Juraj Janík – klavír; Matej 
Štubniak – kontrabas; Martin Kukučka – 
bicie) na okamih prenesie do atmosféry 
newyorského jazzového klubu 30. až 
60. rokov 20. storočia až po súčasnosť. 
Druhý jazzový koncert obstará 
svetoznáme hudobné zoskupenie 
AMC Trio (Peter Adamkovič – klavír, 
Martin Marinčák – kontrabas 
a Stanislav Cvanciger – bicie) s hosťom 
‑ skvelým Andym Middletonom, 
americkým saxofonistom, skladateľom 
a pedagógom.

9.–11. 10. Pondelok ‑Streda / 
Podtatranská knižnica, Západ

DNI POÉZIE PAVLA HUDÁKA
Tvorivé dielne pre študentov stredných 
škôl pod dohľadom literárnej vedkyne 
a autorky poézie. Poetický večer 
pre dospelých dňa 10. 10. o 17:00 h 
a vernisáž výstavy vizuálnej poézie 
Gabriely Bírošovej a Michala Murína 
s vystúpením Anny Čonkovej dňa 11. 10. 
o 17:00 h.

19. 10. Štvrtok 10:00 / 
Podtatranská knižnica, Západ

FITNES PRE MOZOG
Tréning pamäte pomocou úloh, cvičení 
a hier.

22. 10. Nedeľa 14:00 ‑ 16:00 / 
Tatranská galéria

HALLOWEENSKA TVORIVÁ 
DIELŇA

V poplatku 3 € je zahrnutý lektor 
i materiál.

22. 10. Nedeľa 16:00 / 
Tatranská galéria

RYTMY A GESTÁ
Komentovaná prehliadka výstavy Juraja 
Bartusza.

24. 10. Utorok 19:00 / Dom kultúry

OKTÓBROVÝ KONCERT
Na podujatí vystúpi skupina AVANTI 
z Bardejova a Kysucká vrchárska 

heligónka. Intrepreti predstavia piesne 
zo svojich nových albumov.

26. 10. Štvrtok 15:30 / 
Podtatranská knižnica, pobočka Juh 1

VEČERNÍČEK
Zážitkové čítanie pre najmenších 
čitateľov spojené s aktivitami a hrami.

27. 10. Piatok 15:30 / Podtatranská 
knižnica, Sobotské námestie

TEKVICOVÝ KARNEVAL MASIEK
Detský karneval pre deti s tekvicovými 
tvorivými dielňami, detskou diskotékou 
i zážitkovým čítaním.

27. 10. Piatok 17:00 / 
Tatranská galéria

NÁVRAT KU KOREŇOM
Vernisáž výstavy Petra a Jakuba 
Pollágovcov.

28. 10. Sobota 19:00 / Dom kultúry

CARMEN
Strhujúce tanečné predstavenie 
v podaní Slovenského divadla tanca 
v réžii Jána Ďurovčíka.

Každý štvrtok 16:00 – 18:00 / 
Tatranská galéria

KURZ KRESBY
Pokračovanie obľúbeného kurzu.

Výstavy
Do 15. 10. / Podtatranské múzeum

U ‑POINTS/ Utilitárne body 
regiónu Spiš

Bannerová výstava U ‑POINTS 
prezentuje 89 vybraných sochárskych 
realizácií od 64 autorov z regiónu Spiš. 
Každý banner obsahuje identifikátor – 
QR kód s priamym prepojením na web 
stránku s ďalšími informáciami.

Do 15. 10. / Tatranská galéria

OBED NA VRCHOLE 
MRAKODRAPU

Komorná výstava venovaná ikonickej 
fotografii z výstavby mrakodrapov 
v New Yorku so slovenskou stopou 
rodáka z Vyšného Slavkova, Gusta 
Popoviča.

Do 22. 10. / Tatranská galéria

RYTMY A GESTÁ
Výstava Juraja Bartusza, významného 
slovenského intermediálneho umelca.

Do 29. 10. / Tatranská galéria

František Žoldák – výber 
z tvorby

Výstava známeho popradského 
výtvarníka pri príležitosti jeho 
okrúhleho životného jubilea.

Od 3. do 30. 10. / 
Podtatranské osvetové stredisko

RÓMSKY HOLOKAUST
Výstava veľkoplošných obrazov 
rómskeho maliara Jozefa Feča na tému 
Rómsky holokaust v knižnom diele 
Eleny Lackovej.

Október / Podtatranské múzeum

Z LESA ROVNO NA VÝSTAVU
Výstava čerstvých húb nazbieraných 
v Podtatranskej kotline a v podhorí 
Vysokých Tatier. Spojené 
s mykologickou poradňou, ktorej 
odborným garantom je RNDr. Andrej 
Akurátny, mykológ, biológ 
a mikrobiológ.

Do 30. 11. / Podtatranské osvetové 
stredisko

RÓMSKA PALETA
Celoslovenská výstava víťazných 
výtvarných prác rómskych žiakov do 18 
rokov s témou Za siedmymi horami.

Do 30. 11. / Podtatranská knižnica, 
Spišská Sobota

EMIL KOŽÍK – VÝBER Z TVORBY
Výstava olejomalieb slovenského 
výtvarníka s tematikou Vysoké Tatry, 
kytice a portréty.

Do 3. 12. / Podtatranské múzeum

ĽAN – rastlina mnohých podôb
Tradično ‑netradičný pohľad na ľan 
vo forme výstavy, ktorá ponúka ucelený 
zážitok z poznávania tradičného 
života našich predkov a biologickej 
rozmanitosti rastlinnej ríše.

Od 27. 10. do 14. 1. / 
Tatranská galéria

NÁVRAT KU KOREŇOM
Výstava aktuálnej tvorby 
renomovaného umelca, spätého 
s Popradom Petra Pollága a jeho 
syna Jakuba Pollága, významného 
dizajnéra, žijúceho a tvoriaceho 
v Prahe.

Mesačník

POPRAD
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AUGUST
17. 8. v Poprade – Veľkej s Ing. lenkou Korchanovou 
 (1957)
 v Poprade – Veľkej s Annou Tarbajovou  (1946)
 18. 8. v Poprade – Veľkej s jozefínou Diabelkovou  (1951)
20. 8. v Poprade – Veľkej s cecíliou Dziakovou  (1963)
22. 8. v Poprade – Veľkej s Katarínou barlákovou  (1934)
23. 8. v Poprade – Veľkej s Gabrielom janoščíkom  (1978)
 v Poprade – Veľkej s Vladimírom hyblerom  (1954)
25. 8. v Poprade – Veľkej s Didou lukáčovou  (1950)
 v Poprade – Veľkej s Evou hanákovou  (1965)
 v Poprade – Veľkej s Ing. jarmilou Mihálikovou 
 (1940)
28. 8. v Poprade – Veľkej s Alžbetou Dzifčákovou  (1934)
30. 8. v Poprade s akad. mal. Mariánom jurekom  (1955)
 v Poprade – Veľkej s Veronikou Repiščákovou 
 (1950)
31. 8. v Poprade – Veľkej s Vladimírom Zubaľom  (1938)

SEPTEMbER
1. 9. v Poprade – Veľkej s jánom Vojtašákom  (1944) 
3. 9. v Poprade – Veľkej s jánom Majdánom  (1946)
 v Poprade – Veľkej s Oľgou Salokyovou  (1941)
5. 9. v Poprade – Veľkej s Františkom Tatarkom  (1930)
6. 9. v Poprade – Veľkej s jozefom Kriššákom  (1942)

 v Poprade – Veľkej s jánom husárom  (1949)
7. 9. v Poprade – Veľkej s Pavlom Martinkom  (1930)
8. 9. v Poprade – Veľkej s jozefom janovom  (1954)
 v Poprade – Veľkej s Ing. jurajom Rečkom  (1996)
11. 9. v Poprade – Veľkej s Ing. Michalom bieleným 
 (1994)
12. 9. v Poprade – Veľkej s Annou Šidlárovou  (1940)
14. 9. v Poprade – Veľkej so Stanislavom janečkom 
 (1969)

ROZlúČIlI SME SA

Spoločenská rubrika

AUGUST  
12. 8. Mgr. Zuzana hvilová a Vladimír Grus 
18. 8. halyna hurieva a Andrii Pohorielov 
 Ing. Valéria jochmanová 
 a Mgr. Andrej homola 
 Mgr. Kristína Kušnirová a Michal Novysedlák 

31. 8. MUDr. Darina hanzelyová a Karol Kuna 

SEPTEMbER
2. 9. Ivana Kirimova a Oleh Dykun 
 Renáta Michaľáková a Marian bene 
 Patrícia Mezzeiová a Ondrej Zeman

cITáT
„Človek je pominuteľný ako list na strome, ba ešte viac, lebo list na strome môže odpadnúť iba na jeseň, kým človek môže 

zahynúť v každej chvíli.“ 
 (Adalbert Stifter, rakúsky maliar, spisovateľ a pacifista) 

MANžElSTVO UZAVRElI 

Lekárska pohotovosť pre deti a dorast 
Lokalizácia: 
Detská poliklinika – vchod č. 2, spoločný priestor 
s detskou imunoalergologickou ambulanciou
Tel.: 052 / 7125 683

Ambulantná pohotovosť pre dospelých 
Lokalizácia: Nemocnica - poliklinická časť, 
1. poschodie, číslo dverí P106 / 
Spádova oblasť okres Poprad
Tel.: 052 / 7125 614, 052 / 7125 525

Zubná pohotovosť
Lokalizácia: Nemocnica - budova hlavnej 
vrátnice, 1. poschodie, číslo dverí 102
Tel.: 052 / 7125 613

Lekárne, ktoré zabezpečujú lekárenskú starostlivosť v rámci 
prevádzkových hodín počas pracovných dní, soboty a nedele:

•	 Lekáreň	Dr. Max, OC Kaufland, Jiřího Wolkera, Poprad, tel. 0901961195, 

 (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	Dr. Max, Dlhé hony 1, Poprad (9:00 - 21:00)

•	 Lekáreň	BENU, Teplická cesta 4359/3, Poprad (8:00 - 20:00)

•	 Lekáreň	BENU, OD Kaufland, Moyzesova 4067/3, Poprad, tel. 0905821914 

 (8:00 - 20:00)

•	 EKOLEKÁREŇ Poprad, OC FORUM, vchod z Francisciho ulice, 

 Námestie Sv. Egídia 3290/14, Poprad, (8:00 - 20:00)

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

Rozpis zabezpečenia poskytovania lekárenskej pohotovostnej služby

ZDROJ: NEMOCNICA POPRAD 

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 16:00 – 22:00
Sobota, nedeľa, sviatky 07:00 – 22:00

OKTÓBER

ZDROJ:E ‑VUC.SK

Ordinačné hodiny:
Pondelok – piatok 15:30 – 18:00
Sobota, nedeľa 09:00 – 13:00

Poďakovanie
Ďakujem celému kolektívu CSS Komenského 

12 v Poprade za ľudský prístup , milé a priateľ‑
ské správanie a ochotu vždy pomáhať. Taktiež 
ďakujem za zabezpečenie poskytovania kvalit‑
ných sociálnych služieb. Som vďačná za to , že tu 
môžem dožiť svoje posledné roky života.

Touto cestou, prostredníctvom Mesačníka 
Poprad, vyslovujem úprimné ďakujem.

S úctou.

Heide Škyrtová
prijímateľka 

sociálnych služieb 
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Popradskí seniori doteraz poznali toto 
obľúbené podujatie pod názvom 
Stále na to mám, no organizátori ho 

tentokrát trochu upravili, aby si účastníci 
mohli povedať  – My na to máme. „Tento 
rok sme sa snažili pokračovať v  tom, čo 
sme vymysleli vlani a malo to dobrý ohlas. 
Snažili sme sa zapojiť úplne všetkých a nie 
iba vybrané tímy z  jednotlivých denných 
centier. Takto športoval každý, kto mohol 
a nikto neodišiel naprázdno. V tomto roč-
níku sme pripravili osem disciplín  – hod 
loptou na basketbalový kôš, prekážkovú 
dráhu, šípky, streľbu z luku na terč, florbal, 
slalom s fit loptou i obľúbenú hru s fareb-
ným padákom. Novinkou bola hra ringo,“ 
ozrejmila vedúca sociálneho odboru MsÚ 
v Poprade Petra Závacká.

V  popradskej Aréne sa v  pondelok 18. 
septembra zišlo viac ako tristo seniorov, 
ktorí si nielen zašportovali, ale sa aj dobre 
zabavili pod taktovkou popradského her‑
ca a moderátora Michala Nováka. Na úvod 
nechýbala tradičná rozcvička, pri ktorej sa 
ponaťahovali aj zástupcovia mesta – prvý 
viceprimátor Štefan Pčola i  prednosta 
mestského úradu Adrián Kromka. Spoloč‑
ne podujatie otvorili basketbalovou vsuv‑
kou a našim seniorom prejavili úctu. „Mu-
síme takú rozcvičku zaradiť do tradičných 

Seniori si opäť schuti 
zašportovali
Mesto Poprad v polovici septembra zorganizovalo pre seniorov už 23. 
ročník podujatia s názvom My na to máme. Iniciátorom tohto športového 
dňa bol už pred rokmi primátor Anton Danko. Ani tentokrát nikto 
neodišiel z Arény Poprad naprázdno. Každý si za svoj výkon zaslúžil 
medailu.
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ranných rituálov aj na mestskom úrade, pre-
tože to skutočne človeka naštartuje. Pripomí-
na mi to moju profesionálnu minulosť, kedy 
som takto aktívne začínal každé ráno. Mlad-
šie generácie si môžu brať z našich seniorov 
príklad. Ukazujú nám, ako aktívne začať deň. 
Veď sa hovorí: V zdravom tele, zdravý duch,“ 
povedal prvý viceprimátor mesta Poprad 
Štefan Pčola. „Bolo to fantastické. Trochu 
sme sa s  viceprimátorom pred plnením svo-
jich povinností rozcvičili. Každopádne, toto 
športové podujatie ukázalo, že naši seniori 
mali na to, keď zakladali svoje rodiny a  vy-
chovávali deti. Mali na to, keď budovali naše 
mesto a  majú na to aj dnes. Ukázali nám, 
ako vedia športovať, spolupracovať v tímoch 
a podporiť sa, aby dosiahli úspech,“ podčiar‑
kol prednosta MsÚ v Poprade Adrián Kromka.

Organizačne sa na podujatí podieľali zástupcovia 
jednotlivých denných centier, aby zmobilizovali svo‑
jich členov a tak prispeli k vysokej účasti. „Len z nášho 
Denného centra Juh sa prihlásilo 67 ľudí. Asi sedem-
desiat percent z  nich na podujatí aktívne športovalo. 
Nám predsedom ostali organizačné veci, aby všetko 
fungovalo,“ prezradil predseda DC Juh Ján Surmík.

Aj keď súťaživosť seniorom nechýbala, 
víťazom sa stal každý. Všetci účastníci boli 
ocenení medailou a  denné centrá si odtiaľ 
odniesli spoločenskú hru Rummikub, dip‑
lom i trofej. Už onedlho sa popradskí seniori 
rozhýbu opäť. 18. októbra ich čaká jubilejný 
30. ročník tradičného podujatia Tretí vek sa 
zabáva.

 Marek Vaščura

„ŠPORTOVé PODUjATIE 
UKáZAlO, žE NAŠI 

SENIORI MAlI NA TO, KEď 
ZAKlADAlI SVOjE RODINy 

A VychOVáVAlI
DETI. MAlI NA TO, KEď 

bUDOVAlI NAŠE
MESTO A MAjú NA TO Aj 

DNES."
Adrián Kromka, 

prednosta MsÚ Poprad
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Riana Rusnačková je odchovankyňou klubu TK F1 Po‑
prad, ktorý pred rokmi spojil sily s klubom MŠK Po‑
prad – Tatry, a tak má náš tenisový klenot viac mož‑

ností pre svoj rozvoj. Jej talent rastie pod rukami otca 
a  trénera Romana Rusnačka. Toto leto bolo pre oboch 
výnimočné, pretože popri iných akciách prišla aj pozván‑
ka do reprezentácie mladších žiačok v  boji o  Európu. 
„Leto bolo veľmi náročné. Od mája sme sa nezastavili. 
Veľké veci sa začali diať po pozvánke do reprezentácie. 
Kvalifikácia bola v  Istanbule. Cestovali tam tri dievča-
tá – Dekanová, Masaryková a moja dcéra Ria. Bolo tam 
osem krajín rozdelených do dvoch skupín. Slovensko tú 
svoju vyhralo a  baby postúpili ďalej z  prvého miesta. 
Po návrate domov si však dlho neoddýchli. Po pár dňoch 
sme balili opäť a dievčatá vycestovali na Korziku,“ zhr‑
nul Roman Rusnačko. „Veľmi som sa tešila na kvalifikáciu 
i na Majstrovstvá Európy. Veľmi sme si to tam užili, ale 
bola to aj poriadna drina. V Turecku bol oveľa lepší a väč-
ší areál, ale na Korzike sa mi páčilo viac aj napriek tomu, 
že tam boli iba štyri kurty,“ dodala Riana Rusnačková.

Na samotných Majstrovstvách Európy mladších žia‑
čok nechýbalo veľa, aby dievčatá hrali finále. „Mali tro-
chu smolu, keď ďalej postúpili z druhého miesta po pre-
hre s  Izraelom 1:2 na zápasy. Rozhodla štvorhra v  tre-
ťom sete a  v  supertajbrejku. Škoda,“ pokrčil ramenami 

R. Rusnačko. „Veľmi sme sa vo štvorhre snažili, ale Izra-
elčankám to išlo najmä v tajbrejku veľmi dobre. Prvý set 
sme vyhrali 6:1, no ten druhý sme prehrali 3:6 a tajbrejk 
6:10,“ vypočítala Ria.

Dievčatá aj tak letný vrchol sezóny vyšperkovali 
medailou. V súboji o  tretie miesto nedali žiadnu šancu 
Česku, ktoré z kurtu sfúkli 3:0 na zápasy a získali vzácny 
bronz. „Baby vyhrávali v singloch a ja som s Romanou 
Dekanovou zvládla štvorhru prakticky už za rozhodnu-
tého stavu. Som však veľmi rada, že sme získali medai-
lu, lebo to nie je len taký obyčajný turnaj. Teší ma to o to 
viac, že z  východu ešte nikto takto Slovensko nerepre-
zentoval a  ja si vážim takúto príležitosť. Je to pre mňa 
výzva vyrovnať sa dievčatám zo západu,“ tešila sa mladá 
popradská tenistka.

Hrdý otec a tréner Roman Rusnačko sa snaží robiť ma‑
ximum pre to, aby svoju dcéru potiahol vždy medzi naj‑
lepších a aj preto po európskom šampionáte pripravo‑
val Riu na hosťovanie v Slávii Bratislava. Úspech na seba 
nenechal dlho čakať a  v  závere leta s  Bratislavčankami 
vyhrala Majstrovstvá Slovenska mladších žiačok. To však 
stále nebolo všetko. Rodinné duo dostalo šancu aj v no‑
vovytvorenom projekte Slovenského tenisového zväzu 
pod názvom Prezidentský pohár, kde súperia medzi 
sebou výbery jednotlivých regionálnych zväzov. Začiat‑
kom septembra tak obaja vycestovali do Piešťan – Riana 

V Poprade rastie obrovský tenisový talent. 
Dvanásťročná Riana Rusnačková zbiera jeden 

úspech za druhým a toto leto stálo skutočne 
za to. Priniesla medailu z Majstrovstiev Európy, 

stala sa Majsterkou Slovenska a úspešná bola aj 
v novovytvorenom Prezidentskom pohári.

Riana Rusnačková 
zažila leto plné 

úspechov
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Najlepšie si z  nich počí‑
nala Linda Klempová. 

V  kategórií športového zá‑
pasu kumite dvanásťročných 
dievčat +50 kg a taktiež v ka‑
tegórii trinásťročných dievčat 

do 54 kg nenašla pre‑
možiteľku a  tieto ka‑

tegórie suverénne 
vyhrala.

Laura Klempo‑
vá v  kategórii dva‑

násťročných diev‑
čat do 50 kg vybojovala 

taktiež zlato a v kategórii tri‑
násťročných dievčat do 49 kg 
skončila bronzová. Benja‑
mín Hyben medzi kadetmi 
do 63 kg po prehre v eliminá‑
cií síce postúpil do repasáž‑
nych bojov, ale k  zápasu 
o medailu sa nedostal.

Slovenskí reprezentanti 
priniesli z Bosny a Hercegovi‑
ny spolu sedemnásť cenných 
kovov, z  čoho Shihanisti vy‑
bojovali štyri.

 Ján Glatz
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Shihanisti na Bijeljina Open
Prvý septembrový víkend vycestovala Slovenská 
reprezentácia v karate ‑ mladší kadeti a kadeti 
do bosny a hercegoviny na medzinárodný turnaj 
bijeljina Open 2023. Z Karate klubu Shihan 
Poprad sa úvodného turnaja sezóny zúčastnili 
traja nominovaní pretekári.

Rusnačková ako členka tímu mladších žiakov a  Roman Rusnač‑
ko ako kapitán výberu Východoslovenského tenisového zväzu. 
Pri výkonoch našej mladej tenisovej hviezdy nebolo prekvapením, 
že družstvo, ktorého bola súčasťou, vybojovalo prvé miesto. Takéto 
úspechy si cení aj predseda klubu MŠK Poprad – Tatry Igor Lupták. 
„Ria je náš najväčší poklad a najväčší talent. Je to obrovská záslu-
ha klubu TK F1 Poprad, kde tenisovo vyrástla. Vďaka za to patrí jej 
rodičom, ako aj jej samotnej. Má obrovský potenciál. To, že sa už 
v tak mladom veku presadzuje v reprezentácii, je úspech nielen klu-
bu, ale aj celého regiónu,“ zdôraznil.

S  turnajovou sezónou sa Riana Rusnačková rozlúčila v  druhej 
polovici septembra na ďalších dvoch významných turnajoch. Ten‑
tokrát v  rámci mládežníckej celoeurópskej tour Tennis Europe. 
Na tomto okruhu sa po prvýkrát tešila z titulu aj pred prázdninami, 
keď si vo finále kategórie U12 v Humennom poradila s Bieloruskou 
Renatou Sasonkinovou bez straty jediného gemu 6:0, 6:0. Po ná‑
ročnom lete to skúsila opäť v  Humennom medzi štrnásťročnými 
a predrala sa do štvrťfinále, kde skončila na rakete Lujzy Zimenovej. 
Tá ju zastavila v rovnakej fáze aj vo štvorhrách, keď Ria hrala po boku 
Nely Tužinskej. V Humennom však ostala a pokúsila sa o podobný 
výsledok spred leta medzi svojimi rovesníkmi v kategórii do 12 ro‑
kov. Vo dvojhre sa jej to nepodarilo, keď prehrala už v druhom kole 
s Rumunkou Bulaiovou 4:6 a 2:6. Vo štvorhre sa ale prebojovala až 
do semifinále spoločne s Vivien Cemanovou. Na ceste za vytúže‑
ným finále ich zastavila dvojica Bartáková s Janoškovou, po prehre 
3:6 a 1:6. Bol to náročný program a v posledných zápasoch už Riana 
hrala so sebazaprením. Teraz ju však čaká zaslúžený oddych po se‑
zóne, aby sa dobre pripravila na ďalšie tenisové dobrodružstvá.

 Marek Vaščura

Roman Rusnačko a Riana Rusnačková 

Laura Klempová (vpravo) 
a Linda Klempová
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„VNÍMAlA SOM 
VEľKú

PODPORU MESTA. 
VýSlEDOK bOl 
FANTASTIcKý.

POPRAD SA URČITE 
MôžE SMElO TEŠIť Aj

NA ďAlŠIE VEľKé 
PODUjATIA.“

Katarína Jakubová, 
Generálna sekretárka 

Slovenského
zväzu cyklistiky a členka správnej

rady Európskej cyklistickej únie
UEC

Poprad ako Európske mesto 
športu sa môže popýšiť tým, že 
malo tú česť v  septembri hostiť 

na Slovensku po prvýkrát organizo‑
vané Majstrovstvá Európy v triale. Tie 
sa naposledy konali ešte v roku 2019, 
a  tak to bola veľká udalosť na záver 
cyklotrialovej sezóny aj pre elitných 
pretekárov z celého kontinentu. „Ako 
človek, ktorý sa celý život venoval 
cyklotrialu, mám obrovskú radosť, že 
sa nám podarilo dotiahnuť do Popra-
du absolútnu európsku špičku v tejto 
disciplíne. Takto sme priblížili divá-
kom aj tento pre nás úspešný šport. 
Myslím si, že ľudia si to užívali a jazdci 
chválili nielen pripravenosť Trialpar-
ku, ale aj atmosféru mesta, keďže deň 
pred súťažou sme im čo -to ukázali aj 
z nášho centra počas otváracieho ce-
remoniálu,“ povedal prvý viceprimá‑
tor mesta Poprad Štefan Pčola.

Dostať na Slovensko podujatie ta‑

kejto úrovne nebolo jednoduché, ale 
ruka v  ruke s  okolnosťami bol práve 
Poprad výbornou voľbou. „Keď sme 
sa rozhodovali, komu organizáciu 
prideliť, bol tam ešte kandidát z  Ne-
mecka. Podarilo sa mi však pretlačiť 
našu krajinu. Vybavili sme lepšie pod-
mienky a  robila som všetko pre to, 
aby to bolo v Poprade. Vnímala som 
veľkú podporu mesta, a  tak to bolo 
o  to jednoduchšie. Výsledok bol fan-
tastický. Poprad sa určite môže smelo 
tešiť aj na ďalšie veľké podujatia,“ vy‑
hlásila generálna sekretárka Sloven‑
ského zväzu cyklistiky (SZC) a členka 
správnej rady Európskej cyklistickej 
únie UEC Katarína Jakubová. „Som 
veľmi milo prekvapený a  musím 
pochváliť organizátorov. Už tu boli 
preteky kategórie C1 i  kategórie HC. 
Vtedy sa potvrdilo, že tunajší organi-
zátori sú schopní zorganizovať sveto-
vé podujatia. Šampionát mal skvelú 

Nielen Poprad, ale aj celé Slovensko zažilo v druhý septembrový víkend historickú udalosť. 
V Trialparku v Strážach sa konali Majstrovstvá Európy v triale, a to vôbec po prvýkrát v našej 
krajine. O dresy európskeho šampióna súperila stovka pretekárov z 15 krajín.

V Trialparku 
sa zišla 
európska 
elita
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účasť a  divácka kulisa bola úžasná,“ dodal prezident 
SZC Peter Privara.

Domácim organizátorom z 3AL Biketrial Clubu Poprad 
dalo prácu zorganizovať takéto podujatie a bol v tom aj 
poriadny kus zodpovednosti. „Príprava bola dlhá a ná-
ročná. Museli sme spracovať veľa výziev, ale vďaka skve-
lému tímu sa to podarilo. Bola to veľká udalosť pre celý 
cyklotrialový svet i celú cyklotrialovú komunitu,“ zdôraz‑
nila riaditeľka pretekov Jana Kucová. Tú potešilo, že pár 
mladých jazdcov z domáceho klubu nebolo len v pozícii 
divákov, ale zapojili sa aj do kvalifikačných jázd. Lea Ku‑
cová a Viliam Tóth síce nepostúpili do finále, ale mohli 
sa doma ukázať v  reprezentačnom drese na najvyššej 
úrovni. „V klube je 90 percent mladých jazdcov vo veku 
okolo 15 až 16 rokov. Nie je však žiadnym prekvapením, 
že na Majstrovstvách Európy štartovali dvaja z nich, veď 
sú členmi slovenskej reprezentácie. V tomto roku majú 
navyše za sebou aj prvý štart na Majstrovstvách sveta 
v elitných kategóriách a Viliam dokonca aj vo Svetovom 
pohári,“ objasnila J. Kucová.

Medzi účastníkmi nechýbali také svetové hviezdy, 
ako Nemka Nina Reichenbach, Španiel Alejandro Mon‑

talvo, či Brit Jack Carthy. V Poprade už pred pár rokmi 
súťažili, ale na novovybudovaných sekciách nemal nik‑
to žiadnu výhodu, a  to sa aj potvrdilo. Medzi juniormi 
na 20 palcových bicykloch sa napokon z víťazstva tešil 
Fín Nillo Stenvall a v kategórii Junior 26 bol najlepší Špa‑
niel Daniel Cegarra. Aj medzi ženami triumfovala Špa‑
nielka ‑ Vera Baron, no a silnú enklávu z tejto krajiny do‑
plnil na najvyššom stupienku Borja Conejos v kategórii 
Elite men 20. V kategórii Elite men 26 sa podľa očakáva‑
nia najviac darilo 11‑násobnému majstrovi sveta z Veľ‑
kej Británie Jackovi Carthymu, ktorý bude aj tentokrát 
na Poprad s láskou spomínať. „Bol som tu pred dvoma 
rokmi na menšom podujatí, ale Poprad som si obľúbil, 
veď som tu aj predtým vyhral. Teraz som sa však prišiel 
pobiť o európsky titul a som rád, že to opäť vyšlo. Našiel 
som tu nové sekcie, ktoré pridali na leveli pretekov a to 
bolo fajn. Schuti som si zajazdil,“ uzavrel J. Carthy.

 Marek Vaščura

Popradská odrážadlová tour 2023
Sprievodným podujatím finálových jázd Majstrov‑

stiev Európy v triale boli aj posledné z trojice pretekov 
Popradskej odrážadlovej tour v  rámci aktivít Európ‑
skeho mesta športu 2023. Mesto Poprad organizovalo 
túto tour v spolupráci s 3AL Biketrial Club ‑om Poprad 
a  Mládežníckym parlamentom mesta Poprad. Tour 
pozostávala z troch samostatných kôl. Prvé sa konalo 
ako sprievodné podujatie počas Memoriálu Adriána 
Babiča v máji na námestí v Spišskej Sobote a zúčast‑
nilo sa ho dvadsať detí. Druhé kolo bolo sprievodným 
podujatím počas prázdninového Slovenského pohára 
v cyklotriale a v Trialparku v Strážach sa ho zúčastni‑
lo už 28 účastníkov. Na záverečnom podujatí počas 
európskeho šampionátu v triale si na odrážadlách at‑
mosféru veľkých pretekov vychutnávalo už 29 malých 
pretekárov. Aj tu boli medailou ocenené všetky deti, 

no pre najlepších v celej tour boli tentokrát pripravené 
aj poháre. Deti boli rozdelené do vekových kategórií 
2‑3 roční a 4‑5 roční. Medzi mladšími dievčatami bola 
prvá Eliška Danielová a  medzi mladšími chlapcami 
zvíťazil Damián Putovný. V  kategórii starších dievčat 
sa z víťazstva tešila Mária Vastušková a medzi staršími 
chlapcami bol prvý Richard Suško.

Brit Jack Carthy (v strede)

ŠPO
RT



34

Mesačník

POPRAD
ŠP

O
RT

ZMENA PROGRAMU VyhRADENá !

Kam za športom
Október

2023
1. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HC NOVÉ ZÁMKY 

6. kolo Tipos Extraligy 

4. Streda 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – 
HKM RIMAVSKÁ SOBOTA 

5. kolo Tipos SHL 

7. Sobota 14:30 / NTC Poprad 
FK POPRAD – 
OŠK PAVLOVCE NAD UHOM 

12. kolo Majstrovstvo regiónu IV. liga Východ 

7. Sobota 17:30 / ZŠ Komenského 
BAM POPRAD U23 – 
MBK RUŽOMBEROK U19 

2. kolo 1. liga ženy, U23 a U19 

7. Sobota 18:00 / Aréna Poprad 
BOJ O TATRY 3 

Galavečer boxu a kickboxu 

8. Nedeľa 15:00 / FŠ Poprad – Stráže (UT) 
ŠK ZEMEDAR POPRAD–STRÁŽE – 
FK LENDAK 

10. kolo 7. ligy PFZ 

8. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – 
HK DUKLA INGEMA MICHALOVCE 

8. kolo Tipos Extraligy 

8. Nedeľa 17:30 / Aréna Poprad 
BAM POPRAD U23 – 
SLÁVIA ŠKP B. BYSTRICA U23 

3. kolo 1. liga ženy, U23 a U19 

13. Piatok 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – 
MODRÉ KRÍDLA SLOVAN 

8. kolo Tipos SHL 

14. a 15. Sobota a Nedeľa 10:00 / Aréna Poprad 
3. VEĽKÁ CENA POPRADU 

Medzinárodný turnaj v džude 

15. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HKM ZVOLEN 

10. kolo Tipos Extraligy 

18. Streda 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – 
HK MŠK INDIAN ŽIAR NAD HRONOM 

10. kolo Tipos SHL 

20. Piatok 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – HC TOPOĽČANY 

11. kolo Tipos SHL 

21. Sobota 14:00 / NTC Poprad 
FK POPRAD – 
FK SOBRANCE‑SOBRANECKO 

14. kolo Majstrovstvo regiónu IV. liga Východ 

21. Sobota 14:00 / Ihrisko pri CVČ Poprad 
HK IMS‑EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
HBK KOMETA VRÚTKY 

7. kolo SHBE mužov 

22. Nedeľa 14:00 / Ihrisko pri CVČ Poprad 
HK IMS‑EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
ŠK 98 PRUSKÉ 

8. kolo SHBE mužov 

22. Nedeľa 14:30 / FŠ Poprad – Stráže (UT) 
ŠK ZEMEDAR POPRAD–STRÁŽE – 
FO VLKOVÁ 

12. kolo 7. ligy PFZ 

22. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HK NITRA 

12. kolo Tipos Extraligy 

27. Piatok 18:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HK DUKLA TRENČÍN 

13. kolo Tipos Extraligy 

31. Utorok 18:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HC ́ 05 BANSKÁ BYSTRICA 

15. kolo Tipos Extraligy 
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Október 2023
SúťAž 

O cENy

Redakcia Me‑
sačníka Poprad 
opäť pripravila 

pre svojich čitateľov 
a úspešných riešite‑
ľov švédskej krížovky 
i osemsmerovky sú‑
ťaž o zaujímavé ceny.

Zapojte sa opäť 
do našej súťaže. 
Správne znenie taj‑
ničky i osemsmerov‑
ky posielajte najne‑
skôr do 20. októbra 
2023 poštou, alebo 
doručte osobne 
na adresu vydava‑
teľa: Mestská infor‑
mačná kancelária, 
Námestie sv. Egídia 
43/86, 058 01 Poprad, 
prípadne emailom na 
jana.pisarcikova@
msupoprad.sk.

Nezabudnite uviesť 
svoje meno, adre‑
su, telefónne číslo 
a heslo „Tajnička“. 
Vyžrebovaný, úspeš‑
ný lúštiteľ získa dar‑
čeky pre najmenších 
od MIK Poprad a kni‑
hu Poprad a okolie 
z neba.

Výhercu cien bude‑
me kontaktovať tele‑
fonicky.

Tešíme sa na Vaše 
odpovede a prajeme 
Vám príjemné chvíle 
strávené lúštením.

 (red)
Riešenia z minulého čísla:

Tajnička: T1/1 Živnos‑
tenská, T1/2 Počtoveda, 
T2 Kolár 

Osemsmerovka: 
Odborný výcvik 

Sudoku:

Pripravil: Klub krížovkárov a hádankárov Tatranec

Eana,
Líd, LTS,

lontra

úctivo
žiadal T2 zdola,

zospodu
zasie-
vaná tadiaľ T3

cudzie
meno

Eduarda
tmel oblial T4/2

fran-
cúzsky
pilot F1

meno
ekonóma
Gajdara

pomáhajú
radami robila

onduláciu

sadol si
ďalej

konzervo-
vali dymom

predpoveď

mužské
meno

zlostenie,
hnevanie 

sa zakrivená
dýka

Irish
Marina

Operators
Associat.

štuchla,
drgla

keď

drevo,
po nem.

sídlo
v Saudskej

Arábii

husacia
americká

vydraruský
súhlas

T1

vynálezca
žiarovky

zavčasu

antimón
(zn.)

rýdzosť
mince

kočiar

staň sa
divým moderný

kód letiska
Altus

meno
Janžurovej

niečo načiera

Adolf
(dom.)

skrivil

slovesný
útvar

pretlač na
známkach

T4/1narastal

Keď 1. septembra 1953 prekročili prví študenti prah novootvorenej Jedenásťročnej strednej školy na vtedajšom
Leninovom nábreží v Poprade, určite nikto netušil a ani nerozmýšľal o tom, ako bude táto inštitúcia vyzerať o 70 rokov.
Z „jedenásťročky“ sa postupne stalo gymnázium. Keďže bolo v meste prvé, dnes ho popradská verejnosť pozná
pod familiárnym názvom tajnička osemsmerovky. Výpočet významných osobností, ktoré majú maturitné
„starogymplácke“ vysvedčenie by bol nesmierne dlhý. Pár z nich si pripomenieme v tajničkách krížovky T1-T4.

SUDOKU OSEMSMEROVKA

AUTOMOBIL, BALNEOLÓG, CYTOPLAZMA, ČIERŤAŽ, ČINOHEREC, ČIPKA, DILEMA,
DVADSAŤPÄŤROČIE, HARMONIZÁCIA, MADONA, MENTALITA, MILIONÁR, MILOSŤPÁN,
MOCNÁR, NÁVRHÁRKA, NENÁSYTNÍK, NIČITEĽKA, POROTCA, POSÁDKA, PYRENEJE,
SEKVOJA, TALIZMAN, VÝPOČET, VYSVEDČENIE, ZASNENOSŤ, ZLODEJI

chrámový
komplex
v Uruku

očistenie

9 3

7 9 4

8 5

4 1

5 2 7

7 9 8 3 6

6 5 8

4 9 7

2 7 3

D V A D S A Ť P Ä Ť R O Č I E
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Október
15. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HKM ZVOLEN 

10. kolo Tipos Extraligy 

18. Streda 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – 
HK MŠK INDIAN ŽIAR NAD HRONOM 

10. kolo Tipos SHL 

20. Piatok 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
AQUACITY PIKES – HC TOPOĽČANY 

11. kolo Tipos SHL 

21. Sobota 14:00 / NTC Poprad 
FK POPRAD – 
FK SOBRANCE‑SOBRANECKO 

14. kolo Majstrovstvo regiónu IV. liga Východ 

21. Sobota 14:00 / Ihrisko pri CVČ Poprad 
HK IMS‑EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
HBK KOMETA VRÚTKY 

7. kolo SHBE mužov 

22. Nedeľa 14:00 / Ihrisko pri CVČ Poprad 
HK IMS‑EAST POPRADSKÍ PIRÁTI – 
ŠK 98 PRUSKÉ 

8. kolo SHBE mužov 

22. Nedeľa 14:30 / FŠ Poprad – Stráže (UT) 
ŠK ZEMEDAR POPRAD–STRÁŽE – 
FO VLKOVÁ 

12. kolo 7. ligy PFZ 

22. Nedeľa 17:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HK NITRA 

12. kolo Tipos Extraligy 

27. Piatok 18:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HK DUKLA TRENČÍN 

13. kolo Tipos Extraligy 

31. Utorok 18:00 / Zimný štadión mesta Poprad 
HK POPRAD – HC ́ 05 BANSKÁ BYSTRICA 

15. kolo Tipos Extraligy 
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1. október 
10:00 hod.
Divadelná sála - 

Dom kultúry Poprad

Kubko 
a Matko  

Kubko a Maťko si veselo bačujú 
na grúni. No keď im vílu Amálku 
unesú do Orientu, veru neváhajú ani 
minútu. Ovce postráži Dunčo a oni - 
poď ho do sveta!

8.  október 
11:00 hod.

Klub Zóna - 
Dom kultúry Poprad

Darcek 
pre starých 

rodicov
Tvorivá dielna

Mesiac október je mesiacom úcty 
k starším. Preto ani my na starých rodi-
čov nezabúdame.

ˇ

ˇ

22. október 
10:00 hod.
Divadelná sála - 

Dom kultúry Poprad

Budulíncek 
na dalekom 

východe
Budulínček žije so starými rodičmi 
a robí všetko pre to, aby ich ne-
poslúchal. To im spôsobuje šediny. 
Jedného dňa musia na dlhší čas 
odísť a zveria mu do rúk dom. Na-
šťastie však príde stará prefíkaná 
líška…
Podarí sa Budlínčekovi naučiť sa 
rešpektovať svojich starých rodičov 
a počúvať ich rozumné rady? Má 
Budulínček na to, stať sa dospe-
lým? Nechá sa uniesť svojou intuí-
ciou alebo líškou? 
Inscenácia vychádza z tradičnej 
českej rozprávky o klopaní. Keď-
že sa však tieto tradičné príbehy 
šírili najmä hovoreným slovom, je 
možné, že pôvodne bola rozpráv-
ka o kopaní. Tvorcovia neváhali 
a pre istotu zakomponovali aj aj.

ˇ
ˇ

ZMENA PROGRAMU VYHRADENÁ
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